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Biographical Note 
 
Okresný ľudový súd v Košiciach  
Following the Second World War trials with Nazi criminals and their collaborators were organized on the 
territory of restored Czechoslovakia just like in many other European countries of those days. Three-tier 
retributive justice system was established in the Slovak part of post-war Czechoslovakia by the 
Regulation of the Slovak National Council no. 33/1945 on the Punishment of Fascist Criminals, 
Occupants, Traitors and Collaborators and on the Establishment of People’s Judiciary. District People’s 
Courts (Okresný ľudový súd), which were established at district seats with the jurisdiction over the 
territory of specific districts represented the second tier within the system of the retributive judiciary in 
Slovakia. Within their jurisdiction fall all criminal offenses stipulated by the Regulation No. 33/1945 with 
the exception of cases under the exclusive jurisdiction of the National Court (which tried only the 
leading officials of former Slovak Republic (1939-1945)). A 5-member Senates of District People´s Courts, 
consisting of a Senate president and four member decided cases. The Senate president and his deputy 
had to be professional judges. Once the Regulation on the retributive justice ceased to be valid on 31 
December 1948, documents of District People´s Courts together with the documents of their 
prosecutors were transferred to respective Regional Courts (Krajský súd). Documents of several District 
People´s Courts were thus concentrated in the Regional Court in Košice. The court had transferred those 
to the State archive in Košice on 31 October 1961. These documents were however quite unsorted and 
incomplete and the State archive in Košice started to sort them out in 1961. Documents were then 
divided into several archival fonds, including the fonds of the District People´s Court in Košice. Printed 
register of the fonds was created in 1964. [EHRI] 
 
Ľudový súd v Košiciach 
Following Second World War trials with Nazi criminals and their collaborators were organized on the 
territory of restored Czechoslovakia just like in many other European countries of those days. Three-tier 
retributive justice system was established in the Slovak part of post-war Czechoslovakia by the 
Regulation of the Slovak National Council no. 33/1945 on the Punishment of Fascist Criminals, 
Occupants, Traitors and Collaborators and on the Establishment of People’s Judiciary. National Court in 
Bratislava, District People’s Courts (Okresný ľudový súd) and Local People´s Courts represented the 
system of the retributive judiciary in Slovakia in 1945 - 1947. These courts ceased to function by 31 
December 1947. Unfinished cases were subsequently transferred to jurisdiction of special senates of 
County courts. However, after the Communist coup in 1948 a new law was adopted on 25 March 1948 
which renewed the decree on retributive justice in whole Czechoslovak republic and new People´s 
Courts were established. 



 
Scope and Content of Collection 
 
Trial and investigative records of Slovaks and former Hlinka guard members tried in the District People's 
Courts (Okresný ľudový súd) and the Local People's Courts (Ľudový súd) in Košice and various 
surrounding municipalities between 1945 and 1948. Includes the trial records of individual Slovaks 
accused of denouncing their Jewish neighbors, the trial records of regional Hlinka Guard commanders 
responsible for the deportation of local Jews, as well as the trial records of political defendants. Features 
survivor and eyewitness testimonies describing the persecution of Jews and crimes committed against 
Jews. 
 
System of Arrangement 
 
Arraged in the following series: 

Series 1: Okresný ľudový súd v Košiciach, files 1 to 205 
Series 2: Ľudový súd Košice (People´s Court Košice), files 206 to 244 
Series 3: Okresný ľudový súd v Humennom, files 245 to 280 
Series 4: Okresný ľudový súd v Medzilaborciach, files 281 to 284 
Series 5: Okresný ľudový súd v Moldave nad Bodvou, files 285 to 287 
Series 6: Okresný ľudový súd v Sobranciach, files 288 to 294 
Series 7: Okresný ľudový súd vo Veľkých Kapušanoch, files 295 to 316 
Series 8: Okresný ľudový súd v Revúcej, files 317 to 341 
Series 9: Okresný ľudový súd v Michalovciach, files 342 to 356 
Series 10: Okresný ľudový súd v Kráľovskom Chlmci, files 357 to 391 
Series 11: Okresný ľudový súd vo Vranove nad Topľou, files 392 to 402 
Series 12: Okresný ľudový súd v Rožňave, files 403 to 422 
Series 13: Okresný ľudový súd v Stropkove, files 424 to 442 

 
Indexing Terms 
 
Hlinkova slovenská lʹudová strana--Trials, litigation, etc. 
 
World War, 1939-1945--Collaborationists--Slovakia. 
Jews--Persecutions--Slovakia--Košice--Registers. 
Jews--Legal status, laws, etc.--Slovakia. 
War crime trials--Slovakia. 
War criminals--Slovakia. 
Trials (Treason)--Slovakia. 
Jews--Slovakia--History--20th century. 
Trials (Crimes against humanity)--Slovakia. 
Holocaust, Jewish (1939-1945)--Slovakia. 
 
Humenné (Slovakia) 
Košice (Slovakia) 
Medzilaborce (Slovakia) 



Michalovce (Slovakia)--Ethnic relations. 
Sečovce (Slovakia)--Ethnic relations. 
Vranov nad Topl̕ou (Slovakia) 
 
Registers. 
Reports. 
Testimonies. 
 
 

CONTAINER LIST 
 

Series 1: Okresný ľudový súd v Košiciach 
File 1: box label, 1945 

 

File 2: Štefan Csaji, 1945 Štefan Csaji, člen NKP. Obvinený z účasti na popravách 12 osôb v 
Košiciach 5. 1. 1945 na Štefánikovej ulici. Spis obsahuje informácie o 
popravách v Košiciach. Informácie o členoch Gestapa, ako aj politického 
oddelenia Maď. kráľ. policajného kapitanátu (Varkóly a pod.).Item 2, 
Carton 1, Signature 1, 332 pages 

File 3: Gejza Hauzer, 1945 Organizačný referent NKP. Obce Košická Nová Ves, Myslava, Šemša, 
Kavečany, Ťahanovce. Vydal leták rasistického obsahu. Odsúdený na 5 
rokov odňatia slobody. Rozsudok je. (obsahuje plagáty veľkého 
formátu,letáky menšieho formátu, zrejme A0.). Item 3, Carton 1, 
Signature 12, 181 pages 

File 4: box label, 1945 
 

File 5: Ondrej Horváth, 1945 Obvinený z členstva v SS. Podľa svedectva Dezidera Grunšpána mal 
strážiť v koncentračnom tábore v Gleiwitz. Rozsudok je.Item 5, Carton 
2, Signature 15, 77 pages 

File 6: Jozef Novotný, 1945 Obvinený z členstva v SS. Podľa svedectva Eugena Hirscha mal v októbri 
1944 hovoriť o tom, že sa zúčastnil deportácií Židov z Košíc. Svedok tiež 
hovoril o surovom zaobchádzaní s transportovanými.Novotný sa priznal 
k členstvu v SS a k tomu, že strážil v pracovnom tábore v Steyer-i. 
Rozsudok je.Item 6, Carton 2, Signature 21, 138 pages 

File 7: Magda Kmetzová, 1945 Obvinená z udania Žida Eugena Rubina, ktorý utiekol do Košíc v roku 
1944 z armády, následne bol zaistený, odsúdený a popravený. Rozsudok 
je.Item 7, Carton 2, Signature 26, 76 pages 

File 8: Andrej Šándor., 1945 Vypovedal, že bol veliteľom pracovnej čaty v Davidky na Ukrajine, kde 
velil 30-35 Židom, ktorých aj bil a to od januára 1943. Spomína sa 
Černigov. Vyšetrovaný vojenským poľným prokurátorom VO na 
Slovensku pre týranie. Výpoveď svedka Františka Fendricha o pomeroch 
v Davidkách pri Korostene. Pomery v tábore Davidky, nemocnica v 
Dorošici. Svedkovia Jakub Berkmann, Sonneschein Eugen.Item 8, Carton 
2, Signature 27, 147 pages 

File 9: box label, 1945 
 



File 10: Vojtech Zöldy, 1945 Obvinený z toho, že v apríli 1944 ukryl židov za finančné prostreidky a 
následne ich udával vo viacerých prípadoch. Výpovede svedkov 
Ackerhalta, Rindera. Spomínajú sa rodiny Fridinger, Ungár, Sándorfy. 
Uznaný vinným. Rozsudok je.Item 10, Carton 3, Signature 31, 112 pages 

File 11: Dezider Várady 
Szakmáry, 1945 

Bývalý veliteľ pracovného tábora v Gyimesközeplak v Sedmohradsku, 
podporučík maďarskej armády, bil väzňov, týral ich, vykrádal balíky 
väzňov, nútil chorých väzňov k práci. Väzni pracovali na budovaní ciest a 
mostov. Svedkovia vypovedali o muceni väznov na smrť Váradym 
Szatmárym. Uznaný vinným. Rozsudok je.Item 11, Carton 3, Signature 
33, 162 pages 

File 12: Julius Eveley, 1945 Ako vojak mal byť výkonným rotmajstrom v pracovnej skupine Židov. 
Svedectvo o tom, že ukryl niekoľkých Židov na povale domu, za čo bol 
zatknutý a vyšetrovaný.Item 12, Carton 3, Signature 38, 82 pages 

File 13: František Roba, 1945 Policajný detektív v Košiciach a v Segedíne. V spise sa nachádzajú údaje 
o policajných dôstojníkoch a ich služobnom zadelení.Item 13, Carton 3, 
Signature 40, 99 pages 

File 14: box label, 1945 
 

File 15: Eugen Zolnay, 1945 Policajný detektív v Košiciach. Politické oddelenie. Vypovedal o 
policajných dôstojníckoch a ich služobnom zadelení. Svedectvo o jeho 
účasti na zatýkaní Židov zo Slovenska, ktorí prišli do Košíc, vypočúvaní 
Židov, účasti na ponižovaní židov v gette (Šarloty Hoffmanovej, rod. 
Singerove). Svedectvo Mora Rotha o jeho zatknutí 21. 8. 1944 v úkryte v 
pivnici na Štefánikovej a vypočúvaní Varkóly, Csatáry, Szabo, .Item 15, 
Carton 4, Signature 41, 234 pages 

File 16: Maria Hruba, 1945 Telefonistka na Gestape v Košiciach a Miskolci. Obvinená a uznaná 
vinnou aj z toho, že ponižovala Židov. Obsahuje výpovede svedkov - 
Židov - o pomeroch v garážach gestapa, kde prikazovala židom 
privedeným z getta v Košiciach, čo majú robiť.Item 16, Carton 4, 
Signature 43, 84 pages 

File 17: Štefan Jankovič, 1945 V spise sa uvádza, že k jeho matke si židia ukryli svoje veci počas 
deportácií z Košíc a on ich mal podľa svedeckej výpovede kradnúť a 
predávať. Následne mal narukovať k SS. (zlá kvalita materiálov.). Item 
17, Carton 4, Signature 46, 24 pages 

File 18: Ľudevít Arvay, 1945 Obvinený z udania židov ukrývajúcich sa v roku 1944 v Košiciach. Skutok 
bol preukázaný. Súd konštatoval, že udal židov "z obavy pred trestom, 
ktorý by ho stihol, keby to bol býval neoznámil".Item 18, Carton 4, 
Signature 50, 36 pages 

File 19: Pavol Ficery, 1945 Obvinený z udania niekoľkých osôb, ktoré boli následne deportované. 
Medzi deportovanými Rebeka Fischerová. Obec Seňa.Item 19, Carton 4, 
Signature 55, 87 pages 

File 20: box label, 1945 
 

File 21: Ľudovít Pota, 1945 Obvinený z toho, že v koncentračnom tábore v Komárne udal 
niekoľkých spoluväzňov, že sú komunisti, následkom čoho boli bití.Item 
21, Carton 5, Signature 63, 81 pages 



File 22: Karol Guja, 1945 Člen protipartizánskej jednotky "Petöfirohamdandár" v Rudne. 
Obvinený z účasti na perzekúcii civilného obyvateľstva v Zlatej Ide a 
protipartizánskych akciách.Item 22, Carton 5, Signature 64, 152 pages 

File 23: box label, 1945 
 

File 24: Alexander Onódy, 
1945 

Obvinený z toho, že na jeseň 1944 vypracoval zoznam Rómov z Košíc, 
ktorí mali byť internovaní a pričinil sa tak o internovanie 700 
Rómov.Item 24, Carton 6, Signature 67, 152 pages 

File 25: box label, 1945 
 

File 26: Jozef Orlický, 1945 Obvinený z toho, že ako miestny veliteľ Hlinkovej gardy v 
Rozhanovciach deportoval Židov, ktorí boli oslobodení od deportácií v 
roku 1942 a mal odcudziť cennosti Židov. (Novinové články v prílohe v 
obálke.). Item 26, Carton 7, Signature 82, 186 pages 

File 27: Vavro Baláž, 1945 Obvinený zo spolupráce s Gestapom. Vypovedal, že si na Gestape bol 
len vypýtať svojho zamestnanca z košického getta, ale to sa mu 
nepodarilo. Spomína sa Samuel Kerschenbaum a rodina Kopel.Item 27, 
Carton 7, Signature 91, 41 pages 

File 28: Andrej Daňko, 1945 Obvinený z toho, že arizoval obchod E. Klikarovej v Kecerovských 
Pekľanoch a zle s ňou zaobchádzal a zrádzal partizánov. V spise sa 
nachádza svedectvo Juliusa Kravarika z 28. mája 1946 o tom, že v jeho 
dome v Kec. Pekľanoch sa ukrýval lekárnik Gustáv Venetianer s rodinou 
od 1. 9. 1944 do 15. 9. 1944, ktorého odviedlo následne Gestapo. 
Svedok uviedol, že Helena Klikarová sa sťažovala, že ju prenasleduje 
obvinený a do vlastného domu musí chodiť oknom.Item 28, Carton 7, 
Signature 97, 59 pages 

File 29: box label, 1945 
 

File 30: Vojtech Boruch, 1945 Obvinený z toho, že ako príslušník maďarskej kontrašpionáže 
prenasledoval Židov. Svedecké výpovede viacerých osôb židovského 
pôvodu.Item 30, Carton 8, Signature 99, 61 pages 

File 31: Ladislav Demeter, 
1945 

Obvinený a odsúdený za udanie Lujzy Langerovej, rod. Milderovej v 
Košiciach pre jej výroky o protižidovskom zákonodarstve a o regentovi 
Horthym. Langerová bola odsúdená a uväznená, následne odvlečená. 
Demeterova manželka prevzala obchod L. Langerovej, v ktorom 
Langerová bola tichou spoločníčkou.Item 31, Carton 8, Signature 101, 
119 pages 

File 32: Ján László, 1945 Obvinený z toho, že vykonával domové prehliadky u Židov v Košiciach 
ako pracovník Mestských verejných podnikov pridelený na výpomoc k 
žandárom, ktorí sústreďovali Židov. Svedectvá osôb židovského 
pôvodu.Item 32, Carton 8, Signature 102, 69 pages 

File 33: box label, 1946 
 

File 34: Zoltán Rusiňák, 1946 Člen NKP. Vypovedal, že ako člen NKP sa dostal na Finančné riaditeľstvo 
a zúčastňoval sa rozpredávania majetku Židov v Košiciach ako dozorčí 
orgán od novembra 1944.Item 34, Carton 9, Signature 13, 67 pages 



File 35: Margita Matečiková, 
1946 

Obvinená z udávania Židov a vyhľadávania ich úkrytov.Item 35, Carton 
9, Signature 17, 33 pages 

File 36: Karol Schromm, 1946 Obvinený z členstva v "Verrein der Reichsdeutschen in Ungarn" v 
Košiciach. Obsahuje svedeckú výpoveď Adolfa Goldsteina, ktorý vozil 
jedlo do tábora v tehelni, že Schromm mu dal balík jedla. Súd 
konštatoval, že bolo preukázané, že pomáhal Židom, za čo bol aj 
zaistený a deportovaný.Item 36, Carton 9, Signature 26, 67 pages 

File 37: box label, 1946 
 

File 38: Imrich Ambrozy, 1946 Obvinený z účasti na zatknutí Nataše Markovičovej. Tá bola v roku 1941 
zatknutá a bitá na vojenskom veliteľstve. Podľa jej svedectva mali jej 
sestre povedať "Teraz príde rad na poloarijcov".Item 38, Carton 10, 
Signature 36, 27 pages 

File 39: Vojtech Ružbart, 1946 Obvinený z toho, že bol členom NKP a že zabránil odmontovaniu okien 
na vagónoch transportu Židov, ktorý vypravili z košickej tehelne 19. 
mája 1944 a to napriek príkazu kapitána Horvátha, aby boli okná 
odmontované. Svedc. výpoveď. Rožeka.Item 39, Carton 10, Signature 
37, 69 pages 

File 40: box label, 1946 
 

File 41: Andrej Kaľavský, 1946 Vypovedal, že v októbri 1944 ako vrátnik na železničnej stanici v 
Prešove sledoval Židovku z Maďarska, od ktorej neskôr dostal 1000 
korún za to, že ju neudá. Rovnako dostal peniaze od jej prevádzača. 
Ďalej vypovedal, že sa bol svedkom toho ako prevádzali Židov z 
Kostolian do obce Sokol a žiadal, aby títo boli zaistení a predvedení na 
Obecný dom v Sokole.Item 41, Carton 11, Signature 68, 83 pages 

File 42: Andrej Figliar, 1946 Pracovník pivovaru v Košiciach. Obvinený z toho, že sa zúčastnil na 
deportácii Židov z Košíc a obohatil sa na ich úkor. Vypovedal, že šperky 
si u neho ukryli niekoľkí Židia (právnik Hertz a ďalší).Item 42, Carton 11, 
Signature 73, 61 pages 

File 43: Andrej Mišura, 1946 Obvinený z toho, že okrem iného vydieral svojho spoločníka, Žida, 
Bedricha Mechloviča. Obsahuje svedeckú výpoveď B. Mechloviča, ktorý 
udal, že Mičura bol jeho spoločníkom len formálne a vyhrážal sa mu 
udaním.Item 43, Carton 11, Signature 76, 93 pages 

File 44: box label, 1946 
 

File 45: Ladislav Lejiba, 1946 Odsúdený za to, že vypredával inventár židovských obchodov v 
Košiciach na jeseň 1944. Spomína sa obchod Riegelhaupt-a na 
Šrobárovej v Košiciach.Item 45, Carton 12, Signature 77, 87 pages 

File 46: box label, 1946 
 

File 47: Vojtech Bodnár, 1946 Ako čatár maďarského žandárstva mal vykonávať dozor na väzňami 
tábora v Soroksári, týchto politických väzňov mal biť a týrať. Výpoveď 
Ireny Kohnovej o týraní väzňov.Item 47, Carton 13, Signature 85, 133 
pages 

File 48: Alexius BiharI, 1946 Detektív madarskej polície v Kosiciach. Mad. kráľ. polic. kapitanát. Podľa 
svedeckej výpovede mal byť zadelený na kriminálnom oddelení, ale 



pracoval aj na politických veciach. Svedectvo Františka Robu udáva 
mená ďalších detektívov. Biharyho vypoved - dalsie mena detektivov. 
Vypovedal, ze mali evakuovat do Mosomadarorvaru, ale odviezli ich do 
Weidenu v Bavorsku. Odtial usiel do Komarna.Item 48, Carton 13, 
Signature 107, 101 pages 

File 49: box label, 1946 
 

File 50: Ftrantišek Schweiner, 
1946 

Nyilas, ktorý bol odsúdený okrem iného aj za spoluúčasť pri zaisťovaní 
Židov a ich hnuteľného majetku. Pracoval u firmy "Polednyak..." v 
Košiciach.Item 50, Carton 14, Signature 113, 126 pages 

File 51: Alexander Brükk Dr., 
1946 

Advokát v Košiciach. Bol obvinený z toho, že pre Viededenskou 
arbitrážou v roku 1938 bol členom maďarskej politickej strany a 
dôverníkom Maďarskej národnej rady v Košiciach, čo sa nepreukázalo. 
Svedectvá o tom, že bol židovského pôvodu a preto sa utiahol z 
verejného života. Svedectvá o tom, že pomáhal Židom počas ich 
perzekvovania.Item 51, Carton 14, Signature 119, 60 pages 

File 52: Margita Walterová, 
1946 

Obvinená z toho, že v apríli roku 1944 zadržala Imricha Kissa, ktorého 
označila za Žida a "špióna" a privolala na neho políciu. Kiss bol následne 
vypočúvaný, bitý a internovaný v židovskom gette v Košiciach, odkiaľ 
ušiel. Pri procese sa zistilo, že Walterová bola omylom označená za 
ženu, ktorá privolala na Kissa policajtov, skutku sa dopustila iná žena, a 
bolo odpreté jej trestné stíhanie.Item 52, Carton 14, Signature 121, 39 
pages 

File 53: box label, 1946 
 

File 54: Alexander Menyhért, 
1946 

Holičský majster obvinený z toho, že bol členom Magyar 
Nemzetsocialista párt. Obsahuje svedectvo, že kryl v svojom holičstve 
podnikanie Židovky. (svedectvo Dr. Júliusa Scvarza).Item 54, Carton 15, 
Signature 128, 59 pages 

File 55: Elemér Sivák, 1946 Obvinený z toho, že bol členom "Magyar Nemzeti Szocialista Párt" a 
vypredával hnuteľnosti v židovských obchodoch. Vypovedal, že vypredal 
2 obchody v Košiciach.Item 55, Carton 15, Signature 129, 63 pages 

File 56: Ján Lang, 1946 Obvinený z toho, že bol nyilas a zúčastnil sa výpredaja židovského 
hnuteľného majetku v Košiciach.Item 56, Carton 15, Signature 137, 75 
pages 

File 57: box label, 1946 
 

File 58: Ján Matík, 1946 Predseda HSĽS a vládny komisár v obci Budimír. Predmetom 
pojednávania bolo aj tvrdenie Eugena Zahlera, že Matík udal Ing. 
Ladislava Zahlera, ktorý bol následkom toho deportovaný.Item 58, 
Carton 16, Signature 147, 95 pages 

File 59: Andrej Urban, 1946 Obvinený z toho, že organizoval HSĽS v Slánskej Hute. Svedecké 
výpovede o tom, že arizoval majetok rodiny Deutschovej v obci, resp. 
bol aj dočasným správcom tohto majetku. V septembri 1945 sa mal 
vyjadriť, že "akým právom prichádzajú Židia do Slanskej Huty".Item 59, 
Carton 16, Signature 150, 44 pages 



File 60: box label, 1946 
 

File 61: Maximiliána 
Widderová, 1946 

Obvinená zo spolupráce s predstaviteľmi Nemecka (nem. konzul v 
Prešove von Voinovich) a Deutsche Partei, arizátorka obchodného 
domu Gerö v Prešove, ktorý patril medzi popredné prešovské firmy. 
Obsahuje svedecké výpovede majiteľa firmy A. Gerö a ďalších.Item 61, 
Carton 17, Signature 155, 372 pages 

File 62: box label, 1946 
 

File 63: Artur Fredmár, 1946 Artur Fredmár, predtým Friedmann, bol obvinený z toho, že v Košiciach 
počas manifestácie za pripojenie k Maďarsku v októbri 1938 kýval na 
manifestujúcich a že neskôr, keď bol odvlečený do tábora v Eisenachu 
pôsobil ako tlmočník a bil spoluväzňov a oberal ich o jedlo, z čoho bol 
oslobodený.Item 63, Carton 18, Signature 158, 189 pages 

File 64: box label, 1946 
 

File 65: Andrej Tomkovič, 
1946 

Po potlačení Povstania bol v novembri 1944 spolu s ďalšími zajatý v 
tábore v Kleinbachu, kde získal väzenskú funkciu. Obvinený z toho, že bil 
spoluväzňov.Item 65, Carton 19, Signature 168, 95 pages 

File 66: Juraj Gajdoš, Júlia 
Gajdoš, 1946 

Obvinení z toho, že v roku 1944 mali udať Alexandra Blaua, ktorý bol 
následne zatknutý.Item 66, Carton 19, Signature 170, 17 pages 

File 67: Eva Kellerová, 1946 Obvinená z toho, že si vymohla prednostné právo pri kúpe židovského 
majetku a na základe toho kúpila v novembri 1944 bytové zariadenie 
Sereny Róthovej a tým sa obohatila. Bola úradníčkou na Mestskom 
dome v Košiciach. Obsahuje svedectvá členov Rothovej rodiny, ktorí 
vypovedali o ťažkostiach pri svojich nárokoch na majetok po 2. svetovej 
vojne.Item 67, Carton 19, Signature 172, 49 pages 

File 68: Ján Kohút, 1946 Obvinený z toho, že sa v roku 1944 v Košiciach legitimoval Židom, ktorí 
prichádzali do Košíc ako detektív, vykonával ich osobné prehliadky a 
bral ich osobné veci, ako vymáhal peniaze. Ďalej obvinený z toho, že 
udal rodinu Hudákovú z ukrývania Židov.Item 68, Carton 19, Signature 
177, 42 pages 

File 69: box label, 1946 
 

File 70: Karol Dunajský, 1946 Obvinený okrem iného aj z toho, že ako dôverník maďarských 
spravodajských orgánov oznámil mnoho Slovákov a Židov, medzi inými 
aj Benjamina Katza z Košíc a ďalej, že nechal odviezť 35 vagónov železa 
zo skladu firmy Viliama Reichmana. Spis neobsahuje zápisnicu z 
hlavného pojednávania a nie je zrejmé, či sa vôbec konalo. Neobsahuje 
rozsudok.Item 70, Carton 20, Signature 181, 13 pages 

File 71: Štefan Gášpár, 1946 Obsahuje svedectvo Dr. Alexandra Biró, ženského lekára o tom, že bol 
vypovedaný z Košíc a odišiel na Slovensko.Item 71, Carton 20, Signature 
183, 50 pages 

File 72: Irena Blauová, 1946 Obvinená z toho, že v roku 1944 vynadala svojmu susedovi za to, že ho 
podozrievala z udania svojho manžela Alexandra Blaua, ktorý bol Žid. 
Obsahuje údaje o ďalších osobách žid. pôvodu a ich perzekúcii.Item 72, 
Carton 20, Signature 185, 85 pages 



File 73: box label, 1946 
 

File 74: Vojtech Bukovský, 
Albert Nogrady, Ákoš Kološ, 
Alex. Hajna, Arpád Leiner, Iléš 
Köveš, 1946 

Osoby židovského pôvodu, podozriví z toho, že spolupracovali s 
maďarským režimom, že do novembra 1938 boli členmi strán Magyar 
Nemzeti Párt, Egzesült Magyar Párt. Hajna, Köveš, Spira následne počas 
vyšetrovania nič dokázané. Voči Nogradymu, Hajnovi, Ilešovi Kövešovi a 
Zoltánovi Spirovi trestné stíhanie odopreté. Arpád Leitner odsúdený 
Miestnym ľudovým súdom na 2 mesiace pracovného útvaru. (Ostatné 
spisy sa týkajú prevažne členov Szepesi Társaskör Kassán, teda Spolku 
Spišiakov . Spisy sa týkajú nositeľov "Nemzétvedelmi kereszt", 
vyznamenia za zásluhy o myšlienku Veľkého Maďarska.). Item 77, 
Carton 24, Signature 288, 22 pages 

File 75: box label, 1946 
 

File 76: Arpad Stefan 
Kubovich, 1946 

Obvinený z toho, že ako podporučík maďarskej armády pôsobil v 
pracovnom tábore č. VIII v Košiciach zv. "Sátor Tábor", v ktorom boli 
zaradení Židia a týchto perzekvoval, týral . Výpovede svedkov, ktorí boli 
zaradení v pracovnom tábore VIII v Košiciach (Tibor Blaha, Ing. Boroš). 
(Ostatné spisy sa týkajú nositeľov "Nemzétvedelmi kereszt", pamätnej 
medaily oslobodenia Veľkého Maďarska, ďalej členov organizácie "Pro 
Hungária" "Nök Vilászkövetségének kassai Szervezete"). Item 83, Carton 
29, Signature 381, 85 pages 

File 77: box label, 1946 
 

File 78: Nogrády Alber a spol., 
1946 

Spis sa týka 28 osôb židovského pôvodu, ktoré boli obvinené z toho, že 
vydaním diela "A Magyar Hadviselt Zsidok Aranyalbuma" v roku 1940 v 
Budapešti, obsahom ktorého bolo podľa obžaloby "maďarsky 
orientovaná a proti československy zahrotená iredenta a bezvýhradný 
veľkomaďarsky a revizionisticky postoj židovských frontových 
bojovníkov v Maďarsku" podporovali činnosť fašistického režimu. 
Obsahuje stanovisko ŽNO v Košiciach v tom zmysle, že uvedené dielo 
bolo vydané za účelom zmiernenia protižidovských opatrení. Trestné 
stíhanie zastavené v januári 1947. (Ostatné spisy sa ďalej týkajú 
nositeľov "Nemzétvedelmi kereszt", členov spoločnosti "Turul", žien, 
ktoré sa zúčastnili 11. novembra sprievodu na uvítanie maďarskej 
armády a regenta Horthyho.). Item 85, Carton 30, Signature 383, 226 
pages 

File 79: box label, 1946 
 

File 80: Försterová Eva, 1946 Obvinená z toho, že bola členkou spolku Pro Hungaria". Spis obsahuje 
prehlásenie Margity Kaufmannovej, manželky lekárnika, že Försterová a 
jej manžel ukrývali dcéru Magdalénu Kaufmannovú pred deportáciou a 
uschovali cennosti rodiny Kaufmannovej. (Ostatné spisy sa týkajú žien, 
ktoré sa zúčastnili 11. novembra sprievodu, členov "Szepesi Társaskör 
Kassán", členov spolku "Turul"). Item 87, Carton 31, Signature 428, 36 
pages 

File 81: Jozef Szelei, 1946 Majiteľ tlačiarne "Wiko" v Košiciach. Obvinený z tlačenia maďarských 
propagandistických materiálov. Obsahuje svedectvo/prehlásenie dvoch 



osôb židovského pôvodu, že v dobe perzekvovania Židov pomáhal 
Židom posielaním šatstva do tábora, finančnou pomocou rodinám 
deportovaných zamestnancov.Item 88, Carton 31, Signature 469, 105 
pages 

File 82: box label, 1946 
 

File 83: Petróci Jozef, 1946 Obvinený z toho, že bol členom NKP. Obsahuje svedeckú výpoveď 
Františka Kleina, ktorý bol ako Žid internovaný v tábore v košickej 
tehelni, neskôr prepustený a následne opäť internovaný v 
Kecskeméte.Item 90, Carton 32, Signature 475, 143 pages 

File 84: Galuška Ján, 1946 Obvinený z toho, že bol členom NKP a že v r. 1944 v novembri nechal 
zatknúť a odviesť viac osôb zo štátnej nemocnice v Košiciach. 
Vypovedal, že 2. novembra 1944 vo večerných hodinách dostal rozkaz 
od kapitána Čatariho, aby išiel pozbierať za pomoci maďarskej polície 
všetkých komunistov. Ja som dostal jedného detektíva a dvoch 
policajtov a som zašiel do štátnej nemocnici po šoféra Štedfana Tótha, 
ktorého sme zobrali a odviedli sme ho na Floriansku uliciu, kde bolo 
sústredenie všetkých zaistených. (31. 7. 1946). Obsahuje svedectvo o 
zaistení Tótha, o tom kde bol odovzdaný Csatárimu (židovský sirotinec 
na Floriánskej ulici). Tóth bol deportovaný do Sachsenhausenu, kde 
zomrel.Item 91, Carton 32, Signature 477, 148 pages 

File 85: Štolman Ladislav, 
1946 

Obvinený z toho, že aktívne vystupoval za Stranu šipových krížov, 
verboval členov do akcií na Podkarpatskej rusi v roku 1939, medzi inými 
prehováral aj Gabriela Steinera, ktorému sa vyhrážal, že ako Žid mal by 
sa viac exponovaťItem 92, Carton 32, Signature 484, 52 pages 

File 86: Adolf Goldstein, 1946 Vyšetrovaný pre obvinenie z okrádania spoluväzňov o potraviny a z bitia 
spoluväzňa v koncentračnom tábore v Javorzne - Poľsko v roku 1944, 
kde mal pôsobiť ako stubdienst. Trestné oznámenie podal Imrich 
Weinberger, vypovedal aj Tibor Lazarovič. Iní svedkovia vypovedali v 
prospech Goldsteina.Item 93, Carton 32, Signature 485, 67 pages 

File 87: box label, 1946 
 

File 88: Ján Kolpák, 1946 Obvinený z toho, že ako člen HG zastavoval v obci Bidovce v roku 1939 a 
pokiaľ v nich cestovali Židia, alebo Česi, či Maďari, tieto osoby 
predvádzal na úrad a oberal o peniaze a cennosti.Item 95, Carton 33, 
Signature 507, 128 pages 

File 89: Hercz Ignác Dr., 1946 Spis sa týka vyšetrovania Dr. Ignáca Hercza, pre údaje uvedené o ňom v 
maďarskej tlači. Vyšetrovanie a stíhanie zastavené pre zistenie, že 
zomrel.Item 96, Carton 33, Signature 508, 10 pages 

File 90: Vrančík Štefan, 1946 Obvinený z toho, že vítal maďarskú armádu pri obsadzovaní Košíc 10. 
11. 1938.Item 97, Carton 33, Signature 496, 28 pages 

File 91: Welltner Jozef, 1946 Spis sa týka Jozefa Weltnera, ktorý bol deportovaný.Item 98, Carton 33, 
Signature 509, 10 pages 

File 92: Arnošt Glück, 1946 Spis sa týka Arnošta Ernö Glücka, ktorý bol deportovaný.Item 99, Carton 
33, Signature 526, 9 pages 



File 93: Miksa Friedmann, 
1946 

Spis sa týka Miksu Friedmanna, ktorý bol deportovaný.Item 100, Carton 
33, Signature 527, 9 pages 

File 94: Ján Michal Keszler, 
1946 

Spis sa týka Jána Michala Keszlera, o ktorom svedkovia vypovedali, že 
zomrel v tábore.Item 101, Carton 33, Signature 529, 9 pages 

File 95: box label, 1946 
 

File 96: Ladislav Friedmann 
Dr., 1946 

Spis sa týka Dr. Ladislava Friedmanna, ktorý zomrel.Item 103, Carton 
34, Signature 535, 9 pages 

File 97: Šebestian Pipáš, 1946 Obvinený z udania Jozefa Onderku, ktorý v obci Bologda v júli 1942 pre 
istým Židom povedal "nebojte sa, týmto maďarským pánom bude 
koniec...židia nebudú tak utískaní..."Item 104, Carton 34, Signature 554, 
34 pages 

File 98: Ernest Prasse, 
Liebermann Menhart, 1946 

Obvinení z toho, že v roku 1940 napísali báseň "Vojnová sirota sa pýta" - 
"Hadiárva kérdez" v "duchu revizionistickom".Item 105, Carton 34, 
Signature 555, 103 pages 

File 99: box label, 1946 
 

File 100: Ladislav Grün, 1946 Spis sa týka Ladislava Grüna. Vyšetrovanie na základe informácií o 
menovanom v maďarskej tlači. Zastavené s predpokladom, že sa 
nevrátil z tábora. Obsahuje výstrižok z novín s fotografiou.Item 107, 
Carton 35, Signature 588, 6 pages 

File 101: Dezider Kohn, 1946 Spis sa týka Dezidera Kohna. Vyšetrovanie na základe informácií o 
menovanom v maďarskej tlači. Zastavené s predpokladom, že žije v 
Maďarsku. Obsahuje výstrižok z novín s fotografiou.Item 108, Carton 
35, Signature 589, 6 pages 

File 102: box label, 1946 
 

File 103: Štefan Jasovský, 
1946 

Obvinený z členstva v Strane šípových krížov, kde mal viesť slovenskú 
skupinu. Zároveň obvinený z toho, že sa od mája 1944 zúčastňoval 
zabavovania, uskladňovania a odpredávania židovských hnuteľností a že 
neoprávnene sám vnikol do zapečateného bytu Štefánie 
Lichtensternovej a privlastnil si jej bytové zariadenie.Item 110, Carton 
36, Signature 592, 432 pages 

File 104: Arpád Kováč, 1946 Obvinený z toho, že ako správca verejných mliekarní v Košiciaich vydal z 
vlastnej iniciatívy nariadenie, aby je Židom mliekarne nevydávali mlieko. 
Svedecké výpovede (Emanule Mittleman, Edita Braunová, Juraj 
Beneš)Item 111, Carton 36, Signature 594, 37 pages 

File 105: Gizela Vilhelmová, 
1946 

Obvinená z toho, že udala Židov. Výpoveď Reginy Hajmovičovej, ktorá 
mala slovenskú štátnu príslušnosť a bola zaistená maďarskými 
žandármi.Item 112, Carton 36, Signature 598, 10 pages 

File 106: Alexander Lisal, 1946 Arizátor firmy Parná píla a parketáreň v Slanci, ktorá patrila Jozef 
Schwarz a syn v Košiciach.Item 113, Carton 36, Signature 618, 244 
pages 

File 107: box label, 1946 
 

File 108: Alexander Nagy, 
1946 

Podozrivý z toho, že pôsobil ako kat v Košiciach, že bol členom Strany 
šípových krížov, že sa zúčastnil vypredávania židovského hnuteľného 



majetku a internovania Rómov v tábore v Košiciach.Item 115, Carton 
37, Signature 624, 68 pages 

File 109: Eugen Pasternák, 
1946 

Vyšetrovaný pre údaje v maďarskej tlači. Vyšetrovanie zastavené, 
nakoľko sa zistilo, že bol deportovaný v roku 1944 aj s celou 
rodinou.Item 116, Carton 37, Signature 626, 7 pages 

File 110: Samuel Friedmann, 
1946 

Obvinený a odsúdený za členstvo v maďarskej strane v procese, v 
ktorom bolo obvinených 715 osôb, z ktorých niektoré boli židovského 
pôvodu. Ide o strany Országos Magyar Keresztényszocialista Párt, 
Magyar Nemzeti Párt, ktoré sa neskôr v roku 1936 zlednotili do Egyesült 
Magyar Párt. Strana sa neskôr premenovala Felvidéki Párt. Obvinení 
boli z toho, že zotrvali v členstve v tejto strane, ktorej cieľom a poslaním 
bola obnova Veľkého Maďarska, teda pripojenie celého Slovenska k 
Maďarsku (...strán síce navonok nezávadných, ktoré však v zákulisí 
sústavne pracovali proti jestvovaniu jednotnosti a ústavnej celistvosti 
ČSR a obžalovaný hoci o tejto činnosti a programe uvedených 
organizácií mal vedomosť, v týchto sotrval, teda že napomáhal činnosť 
fašistických okupantov..."Item 117, Carton 37, Signature 641, 41 pages 

File 111: Alexander Klein, 
1946 

Obvinený z členstva v maďarskej strane v procese, v ktorom bolo 
obvinených 715 osôb, z ktorých niektoré boli židovského pôvodu. Ide o 
strany Országos Magyar Keresztényszocialista Párt, Magyar Nemzeti 
Párt, ktoré sa neskôr v roku 1936 zlednotili do Egyesült Magyar Párt. 
Strana sa neskôr premenovala Felvidéki Párt. Obvinení boli z toho, že 
zotrvali v členstve v tejto strane, ktorej cieľom a poslaním bola obnova 
Veľkého Maďarska, teda pripojenie celého Slovenska k Maďarsku 
(...strán síce navonok nezávadných, ktoré však v zákulisí sústavne 
pracovali proti jestvovaniu jednotnosti a ústavnej celistvosti ČSR a 
obžalovaný hoci o tejto činnosti a programe uvedených organizácií mal 
vedomosť, v týchto sotrval, teda že napomáhal činnosť fašistických 
okupantov..."Item 118, Carton 37, Signature 643, 39 pages 

File 112: Eduard Reiss, 1946 Obvinený z členstva v maďarskej strane v procese, v ktorom bolo 
obvinených 715 osôb, z ktorých niektoré boli židovského pôvodu. Ide o 
strany Országos Magyar Keresztényszocialista Párt, Magyar Nemzeti 
Párt, ktoré sa neskôr v roku 1936 zlednotili do Egyesült Magyar Párt. 
Strana sa neskôr premenovala Felvidéki Párt. Obvinení boli z toho, že 
zotrvali v členstve v tejto strane, ktorej cieľom a poslaním bola obnova 
Veľkého Maďarska, teda pripojenie celého Slovenska k Maďarsku 
(...strán síce navonok nezávadných, ktoré však v zákulisí sústavne 
pracovali proti jestvovaniu jednotnosti a ústavnej celistvosti ČSR a 
obžalovaný hoci o tejto činnosti a programe uvedených organizácií mal 
vedomosť, v týchto sotrval, teda že napomáhal činnosť fašistických 
okupantov..."Item 119, Carton 37, Signature 647, 52 pages 

File 113: box label, 1946 
 

File 114: František Glasz, 1946 Obvinený z členstva v maďarskej strane v procese, v ktorom bolo 
obvinených 715 osôb, z ktorých niektoré boli židovského pôvodu. Ide o 
strany Országos Magyar Keresztényszocialista Párt, Magyar Nemzeti 
Párt, ktoré sa neskôr v roku 1936 zlednotili do Egyesült Magyar Párt. 



Strana sa neskôr premenovala Felvidéki Párt. Obvinení boli z toho, že 
zotrvali v členstve v tejto strane, ktorej cieľom a poslaním bola obnova 
Veľkého Maďarska, teda pripojenie celého Slovenska k Maďarsku 
(...strán síce navonok nezávadných, ktoré však v zákulisí sústavne 
pracovali proti jestvovaniu jednotnosti a ústavnej celistvosti ČSR a 
obžalovaný hoci o tejto činnosti a programe uvedených organizácií mal 
vedomosť, v týchto sotrval, teda že napomáhal činnosť fašistických 
okupantov..."Item 121, Carton 38, Signature 665, 49 pages 

File 115: box label, 1946 
 

File 116: Ernest Friedmann, 
1946 

Obvinený z členstva v maďarskej strane v procese, v ktorom bolo 
obvinených 715 osôb, z ktorých niektoré boli židovského pôvodu. Ide o 
strany Országos Magyar Keresztényszocialista Párt, Magyar Nemzeti 
Párt, ktoré sa neskôr v roku 1936 zlednotili do Egyesült Magyar Párt. 
Strana sa neskôr premenovala Felvidéki Párt. Obvinení boli z toho, že 
zotrvali v členstve v tejto strane, ktorej cieľom a poslaním bola obnova 
Veľkého Maďarska, teda pripojenie celého Slovenska k Maďarsku 
(...strán síce navonok nezávadných, ktoré však v zákulisí sústavne 
pracovali proti jestvovaniu jednotnosti a ústavnej celistvosti ČSR a 
obžalovaný hoci o tejto činnosti a programe uvedených organizácií mal 
vedomosť, v týchto sotrval, teda že napomáhal činnosť fašistických 
okupantov..."Item 123, Carton 39, Signature 687, 41 pages 

File 117: Andrej Grosmann, 
1946 

Obvinený z členstva v maďarskej strane v procese, v ktorom bolo 
obvinených 715 osôb, z ktorých niektoré boli židovského pôvodu. Ide o 
strany Országos Magyar Keresztényszocialista Párt, Magyar Nemzeti 
Párt, ktoré sa neskôr v roku 1936 zlednotili do Egyesült Magyar Párt. 
Strana sa neskôr premenovala Felvidéki Párt. Obvinení boli z toho, že 
zotrvali v členstve v tejto strane, ktorej cieľom a poslaním bola obnova 
Veľkého Maďarska, teda pripojenie celého Slovenska k Maďarsku 
(...strán síce navonok nezávadných, ktoré však v zákulisí sústavne 
pracovali proti jestvovaniu jednotnosti a ústavnej celistvosti ČSR a 
obžalovaný hoci o tejto činnosti a programe uvedených organizácií mal 
vedomosť, v týchto sotrval, teda že napomáhal činnosť fašistických 
okupantov..."Item 124, Carton 39, Signature 688, 42 pages 

File 118: box label, 1946 
 

File 119: Ákoš Kološ Dr., 1946 Obvinený z členstva v maďarskej strane v procese, v ktorom bolo 
obvinených 715 osôb, z ktorých niektoré boli židovského pôvodu. Ide o 
strany Országos Magyar Keresztényszocialista Párt, Magyar Nemzeti 
Párt, ktoré sa neskôr v roku 1936 zlednotili do Egyesült Magyar Párt. 
Strana sa neskôr premenovala Felvidéki Párt. Obvinení boli z toho, že 
zotrvali v členstve v tejto strane, ktorej cieľom a poslaním bola obnova 
Veľkého Maďarska, teda pripojenie celého Slovenska k Maďarsku 
(...strán síce navonok nezávadných, ktoré však v zákulisí sústavne 
pracovali proti jestvovaniu jednotnosti a ústavnej celistvosti ČSR a 
obžalovaný hoci o tejto činnosti a programe uvedených organizácií mal 
vedomosť, v týchto sotrval, teda že napomáhal činnosť fašistických 
okupantov..."Item 126, Carton 40, Signature 690, 51 pages 



File 120: box label, 1947 
 

File 121: Arpád Holland, 1947 Obvinený z dobrovoľného narukovania do maďarskej armády a z 
údajnej spolupráce s Nemcami vo Viedni, čo sa nepodarilo dokázať. Po 
oslobodení Viedne spolupracoval s NKVD. (legitimácie v obálke.). Item 
128, Carton 41, Signature 10, 80 pages 

File 122: Ján Beszerményi a 
spol., 1947 

Spis sa týka vyšetrovania členov spolku Turul v Košiciach. Pôvodne bolo 
trestné oznámenie podané na 294 osôb. Medzi vyšetrovanými aj 
niekoľko Židov.Item 129, Carton 41, Signature 20, 546 pages 

File 123: box label, 1947 
 

File 124: Ján Švec Dr., 1947 Obvinený z toho, že ako popredný činiteľ HSĽS v okrese Medzilaborce 
mal nechať zaistiť viaceré osoby, medzi inými Dr. Ivana Pješčáka, že 
mával verejné prejavy, mal spojenie s ÚŠB a udával. Rímsko-katolícky 
farár. Svedectvá židov o pomeroch v Medzilaborciach o postoji Dr. 
Šveca.Item 131, Carton 42, Signature 34, 115 pages 

File 125: Alžbeta 
Herškovičová, 1947 

Obvinená z toho, že ako väzeň v tábore Retzov-Rechlin bola menovaná 
za lagerelterster a v tejto funkcii mala týrať zaistené spoluväzenkyne. 
Bola deportovaná z Prešova 21. 3. 1942 do Popradu a následne do 
Osvienčimu. Po likvidácii tábora bola prevezená do Ravensbrücku a 
odtiaľ do koncentračného tábora Retzov-Rechlin. Vypovedala o 
pomeroch v tábore, personáliách. Výpovede svedkov (medzi inými aj 
nežidovského pôvodu, ktorí boli deportovaní cez Ilavu do 
Ravensbrücku. Oslobodená spod obvinení.Item 132, Carton 42, 
Signature 36, 73 pages 

File 126: Ida Friedrichová, 
1947 

Obvinená z bitia spoluväzňov v Osvienčim-Birkenau. Podľa výpovedí 
bola blockeltester. Vypovedala Blanka Wohlová, Alžbeta Polaková. 
Trestné oznámenie stiahli. Súd oslobodil spod obžaloby.Item 133, 
Carton 42, Signature 37, 57 pages 

File 127: Rudolf Lieberman, 
Šarlota Liebermanová, 1947 

Obvinení z toho, že sa zúčastnili privítania regenta Horthyhov v 
Košiciach 11. novembra 1938.Item 134, Carton 42, Signature 49, 35 
pages 

File 128: box label, 1947 
 

File 129: Adolf Bačinský a 
spol., 1947 

Spis sa týka vyšetrovania niekoľkých osôb pre údaje, ktoré boli o nich 
publikované v maďarskej tlači. Vyšetrovanie sa dotklo aj niekoľkých 
osôb židovského pôvodu.Item 136, Carton 43, Signature 54, 40 pages 

File 130: Ladislav Kraľovanský, 
Štefan Varga., 1947 

Obvinení, že ako dozorcovia v pracovnom tábore bili a týrali väzňov - 
Rómov, ktorí boli koncentrovaní z Košíc na jeseň 1944. Pracovný tábor v 
Šomode, ubytovaní po skupinkách v stodolách. Veliteľom mal byť npor. 
Kraľovanský. Celkovo asi 200 väzňov. Potom premiestnení do 
MigléczuItem 137, Carton 43, Signature 55, 88 pages 

File 131: Jozef Knoblich, 1947 Obvinený z toho, že ako arizátor píly Ferdinanda Friedmanna vo 
Vranove nad Topľou odmietol vydať svedectvo Friedmanovi, že je 
potrebný pre pílu a tak vlastne mal prispieť k jeho deportácii v roku 
1942.Item 138, Carton 43, Signature 57, 112 pages 



File 132: Michal Macháček, 
1947 

Obvinený z toho, že ako člen HSĽS vo Vranove nad Topľou navrhoval 
arizátorov - hospodársky referent, pokladník. Výpovede o pomeroch v 
okrese Vranov nad Topľou. Obsahuje odporúčanie HSĽS a HG vo veci 
arizácie podniku Šimona Grüna z 20. IV. 1941, ktoré podpísali na 
cyklostyl. tlačive v prospech Štefana Kerekeša tajomník pokladník soc. 
referent, kult. referent, vodca HM, predseda strany, podpredsed. atď v 
prospech Štefana Kerekeša. Výbor miestnej organizácie HSĽS. Vec. 
návrh na arizátora. Adresované GS HSĽS.Item 139, Carton 43, Signature 
59, 103 pages 

File 133: Štefan Kopčo, 1947 Obvinený z toho, že bol ako člen HG v sústreďovacom tábore v Poprade, 
kde mal byť pobočníkom veliteľa a oberať Židov o peniaze, potraviny, 
cennosti atď. Výpovede svedkov Jonáša Weissa a Vojtecha 
Rosenwassera.Item 140, Carton 43, Signature 60, 92 pages 

File 134: Jozef Valent Dr., 
1947 

Obvinený z toho, že ako okresný lekár v Michalovciach určil na 
odtransportovanie chorých Židov Ruženu Grosmannovú, Mikuláša 
Grossa, Emila Atlasa a Braunových a prijímal od postihnutých a ľudí, 
ktorí za nich intervenovali peniaze.Item 141, Carton 43, Signature 64, 
136 pages 

File 135: Michal Chlupis, 1947 Obviený z toho, že ako člen HG prenasledoval Židov v Trebišove, chcel 
zaistiť rodinu Ružiakovu navzdory tomu, že mala žltú legitimáciu, 
zúčastnil sa deportácií Židov v TrebišoveItem 142, Carton 43, Signature 
68, 113 pages 

File 136: box label, 1947 
 

File 137: Alojz Hlaváč, 1947 Obviený z toho, že zapríšinil deportáciu Aladára Vladimíra Markoviča, 
jeho manželky, Ing. Bedricka Löwingera, Lilli Grosswirthovej a jej 4-
ročného dieťaťa. Rozsudok chýba. Iba koncept rozsudku.Item 144, 
Carton 44, Signature 79, 63 pages 

File 138: Štefan Gaňo, 1947 Obvinený z toho, že organizoval v oblasti Sobraniec špionážnu činnosť v 
prospech Maďarska a hrozbami a zastrašovaním sa pre ňu snažil získať 
Mareka Moškoviča, jeho manželku zo Sobraniec, udával ľudí 
organizovaných predtým v ľavicových stranách, židov, tzv. nespoľahlivé 
osoby. To sa malo dotknúť rabína zo Sobraniec a jeho rodinných 
príslušníkov.Item 145, Carton 44, Signature 83, 64 pages 

File 139: Gejza Feldman, 1947 Spis sa týka vyšetrovania Gejzu Feldmana pre podozrenie z finančnej 
podpory spolku "Magyar a Magyararét" vo výške 1200 Kčs. 
Vyšetrovanie zastavené pre zistenie, že bol v roku 1944 deportovaný a 
pravdepodobne zahynul.Item 146, Carton 44, Signature 90, 13 pages 

File 140: box label, 1947 
 

File 141: Mikuláš Pajor Dr., 
1947 

Obvinený z kolaborácie, členstva v maď. strane. Košický advokát, 
poslanec maďarského parlamentu. Výpovede viacerých Židov proti 
nemu (Alexander Friedrich, Jozef Winkler, Alexander Schweit). Pajor 
mal pred predstaviteľmi Židovskej rady v Košiciach tvrdiť, že 
sústreďovanie Židov je len prechodného rázu.Item 148, Carton 45, 
Signature 92, 51 pages 



File 142: Karol Szakmáry, 
1947 

Obvinený z členstva v maď. strane EMP, kolaborácie a podpory 
iredentistov. Výpoveď Arnošta Friedmann, ktorého obchod Szakmáry 
arizoval, následne Friedmanovcov ako nespoľahlivých prepustil. Mal 
ďalej arizovať obchod "Gupa" v Košiciach.Item 149, Carton 45, 
Signature 93, 172 pages 

File 143: Alexander Garaj, 
1947 

Obvinený z členstva v HG, účasti na deportácii Židov v meste Trebišov. 
Vypovedal, že deportácie Židov sa zúčastnil a bol kultúrnym referentom 
HG v Trebišove.Item 150, Carton 45, Signature 117, 60 pages 

File 144: box label, 1947 
 

File 145: Juraj Bučko, 1947 Obvinený z kolaborácie, z členstva v Strane šípových krížov, z udania 
Rozálie Lebovičovej a Marka Leboviča.Item 152, Carton 46, Signature 
133, 39 pages 

File 146: Andrej Danko ml., 
1947 

Obvinený z pokusu o odzbrojenie slovenských vojakov 15. marca 1939 a 
zároveň z toho, že pôsobil v tábore v Seredi. V druhom bode obvinenia 
sa priznal, že bol účtovníkom v tábore v Seredi, ale nepodieľal sa na 
perzekúcii väzňov a bol len menovaným účtovníkom MV. ;;V spise sa 
uvádzajú podrobnosti o obchode Eleny Klikárovej v Kecerovských 
Pekľanoch, ktorý musela ako Židovka likvidovať a o ktorý sa následne 
(prenájom mie;stností) uchádzal otec obvineného.Item 153, Carton 46, 
Signature 134, 133 pages 

File 147: Andrej Kavečanský, 
1947 

Miestny veliteľ HG vo Vranove nad Topľou. Výpoveď Elly Ferberovej o 
tom, že v roku 1942 po deportácii jej manžela si vymohol, aby mu 
predala ich vlastný nábytok za 3000 čo bolo oveľa menej ako nábytok, 
kúpený len v roku 1939 stál. Potom, čo sa po vojne o svoj nábytok 
prihlásila, odmietol jej ho vydať.Item 154, Carton 46, Signature 135, 43 
pages 

File 148: Pavel Valach, 1947 Arizátor mlyna v Pavlovciach nad Uhom, ktorý patril Mano Kleinovi. 
Uznaný vinným z toho, že prestal poskytovať Kleinovi pravidelné 
zásobovanie /mlieko a drevo/, prekazil mu útek za hranice, na základe 
čoho boli všetci zaistení a poslaní do tábora v Novákoch.Item 155, 
Carton 46, Signature 136, 223 pages 

File 149: box label, 1947 
 

File 150: Ladislav Nezbeda, 
1947 

Vyšetrovaný pre podozrenie z týrania židov v Banskej Bystrici. 
Prednosta trestného oddelenia Okresného finančného riaditeľstva v 
Banskej Bystrici. (Členstvo MANSZ). Item 158, Carton 48, Signature 242, 
83 pages 

File 151: Michal Cinkovský, 
1947 

Učiteľ. Bývalý výcvikový referent HG v Michalovciach. Obvinený z účasti 
na deportáciách židov a z toho, že sa pritom dopustil násilia (kopal do 
staršej ženy),Item 159, Carton 48, Signature 245, 290 pages 

File 152: box label, 1947 
 

File 153: Zoltán Gross, 1947 Vyšetrovaný pre podozrenie zo spolupráce s nemeckou špiónkou. 
Odopreté trestné stíhanie.Item 161, Carton 49, Signature 249, 41 pages 



File 154: Vojtech Griger, 1947 Vyšetrovaný pre podozrenie, že okrem iného ako člen polovoj. 
organizácie odoberal Židom oblečenie v obci Malčice.Item 162, Carton 
49, Signature 277, 34 pages 

File 155: box label, 1947 
 

File 156: Martin Majer 
Herškovič, 1947 

Obvinený zo spolupráce s Ústredňou štátnej bezpečnosti a Hlinkovou 
gardou pri vyšetrovaní krstných listov židov na východnom Slovensku, 
vydierania Židov. Uznaný vinným.Item 164, Carton 50, Signature 291, 72 
pages 

File 157: Rudolf Zvoda, 1947 Člen HG v Michalovciach, povolaním vrátnik. Obvinený z udania 
konkrétnej osoby Gestapu v roku 1944. Obsahuje výpoveď Bernáta 
Steina z Michaloviec, že v r. 1942 sa zúčastnil deportácie židov z 
Michaloviec a počas toho pýtal peniaze. Obvinený aj z udania tých, ktorí 
nesúhlasili s protižidovskými opatreniami.Item 165, Carton 50, 
Signature 294, 80 pages 

File 158: Bedrich Malý, 1947 Obvinený z toho, že ako väzeň vo väznici v Užhorode udal troch 
slovenských partizánov, ktorí sa pokúšali o útek. (Časť spisu veľmi 
poškodená. Zrejme po zvlhnutí.). Item 166, Carton 50, Signature 295, 38 
pages 

File 159: box label, 1947 
 

File 160: Artur Uljan, 1947 Člen Freiwillige Schutzschtaffel, učiteľ, Veľké Leváre. Svedectvo 
Dezidera Brichtu z Trnavy o tom, že Uljan šikanoval židov, bil židov, bral 
im ich majetok. (Časť materiálov tenké spisy na príslušníkov Waffen SS z 
obce Michalok v okrese Vranov nad Topľou. Osada Stadla.). Item 168, 
Carton 51, Signature 330, 15 pages 

File 161: Alojz Kratochvíl, 
1947 

Obsahuje spis Alex Džatko z Okresného ľudového súdu vo Vranove nad 
Topľou.Item 169, Carton 51, Signature 338, 100 pages 

File 162: Peter Čatloš, 1947 Vyšetrovaný pre podozrenie, že arizoval na meno svojej manželky Júlie 
Čatlošovej valcový mlyn v Sečovciach, ktorý patril Jozefovi Lanesovi a 
Ernestovi Guttmanovi. Čatloš mal byť nastrčeným arizátorom za 
mesačný plat 2000 Ks a mlynské výrobky pre domácnosť, no v máji 1942 
nepodnikol nič, aby zachránil Guttmana a pozbavil vlastníctva aj Arpáda 
Lanesa. V spise sa uvádza, že bol príbuzným ministra Čatloša. Následne 
poberal všetok zisk z mlyna, Lanesa síce zamestnával, ale nič mu 
neplatil. Neskôr zobral majetok po Guttmanových.Item 170, Carton 51, 
Signature 342, 114 pages 

File 163: box label, 1947 
 

File 164: Ján Szabo a spol., 
1947 

Spis sa týka prípadu Sereny Kaufmanovej z obce Ladmovce, ktorá mala 
byť v roku 1938 udaná pre protimaďarský výrok a následne 
vyšetrovaná. Uvádzajú sa údaje o členoch rodiny Kaufmanovej v 
Ladmovciach.Item 172, Carton 52, Signature 347, 13 pages 

File 165: Ján Lupták, 1947 Spis sa týka vyšetrovania J. Luptáka, bývalého príslušníka Finančnej 
stráže v obci Palota, okres Medzilaborce. Podľa jednej z výpovedí mal v 
Medzilaborciach strážiť v roku 1942 židovské dievčatá.Item 173, Carton 
52, Signature 348, 26 pages 



File 166: Jozef Oros, 1947 Obvinený, že ako bývalý nadporučík maďarskej armády a veliteľ 
pracovnej roty v Sarospatak-u zneužíval svoje postavenie na úkor 
podriadených príslušníkov pracovnej roty židovského pôvodu. Uvádzajú 
sa konkrétne prípady (Gotesman)Item 174, Carton 52, Signature 352, 61 
pages 

File 167: Vojtech Halák, 1947 Obvinený z toho, že ako žandár v Medzilaborciach prenasledoval 
partizánov. Obžaloba rozšírená o účasť na deportáciách Židov z 
Medzilaboriec. Výpoveď Alexa Freiera o tom, že Halák našiel a zaistil 
jeho sestry počas deportácií Židov z Medzilaboriec v roku 1942Item 175, 
Carton 52, Signature 353, 46 pages 

File 168: Vojtech Ferenc, 1947 Vyšetrovaný pre udanie, že v roku 1942 ako daňový úradník v meste 
Vranov nad Topľou odobral hnuteľný majetok Eduardovi Helingerovi, 
ktorý bol v tom čase v útvare voj. prac. služby v Čemernom.Item 176, 
Carton 52, Signature 358, 34 pages 

File 169: Martin Majer 
Herškovič, 1947 

Vyšetrovaný pre podozrenie zo spolupráce s Ústredňou štátnej 
bezpečnosti, udávanie. Ukončené pre zistenie, že už bol za tento čin 
odsúdený.Item 177, Carton 52, Signature 375, 22 pages 

File 170: Andrej Votháněl, 
1947 

Vyšetrovaný pre podozrenie z udania ľudí, ktorí ukrývali majetok Židov v 
Košiciach v roku 1944.Item 178, Carton 52, Signature 376, 38 pages 

File 171: Štefan Koťo, 1947 Vyšetrovaný pre podozrenie z fyzického napadnutia židov počas 
deportácií v roku 1942 v SnineItem 179, Carton 52, Signature 377, 49 
pages 

File 172: box label, 1947 
 

File 173: Imrich Tomko, 1947 Obvinený z členstva v Strane šípových krížov. Podľa svedeckých 
výpovedí sa mal zúčastniť na deportácii Židov z Košíc a na vypredávaní 
židovského hnuteľného majetku.Item 181, Carton 53, Signature 385, 54 
pages 

File 174: Gejza Reiter, 1947 Riaditeľ banky "Felsömagyarosrzag Hitelbank" v Košiciach. Obvinený z 
toho, že horlivo vykonávala nariadenia maďarskej vlády o nevydávaní 
vkladov a cenností Židom. Poškodený Artur Görog.Item 182, Carton 53, 
Signature 398, 35 pages 

File 175: Helena Jakobsová, 
1947 

Spisa týka vyšetrovania barónky Heleny Jacobsovej, ktorá bola 
podozrivá z prezradenia 8 Židov nemeckým bezp. orgánom. Uvádzajú sa 
mená Dezider Lieberman, Kopp, Grossman, Rotmann, Filip Ackerhalt, 
Dr. Poll. Zaistení v Košických Hámroch a neskor v Košickej Belej.Item 
183, Carton 53, Signature 399, 40 pages 

File 176: Jozef Muzelák ml., 
1947 

Stolár, člen Strany šípových krížov, podľa sved. výpovede mal byť 
odhadcom židovského nábytku v Košiciach. Predaj nábytku sa mal 
vykonávať denne v dopoludňajších hodinách.Item 184, Carton 53, 
Signature 400, 27 pages 

File 177: Ján Srňánek, 1947 Vyšetrovaný pre podozrenie z toho, že ako člen HG v Michalovciach 
týral Dr. Zoltána Finkela a Dr. Eugena Malína z Michaloviec.Item 185, 
Carton 53, Signature 407, 26 pages 

File 178: box label, 1947 
 



File 179: Bartolomej Myšlej, 
1947 

Spis sa týka vyšetrovania Bartolomeja Myšleja pre podozrenie z udania 
Františka Nádvorníka maďarským žandárom. Obsahuje výpoveď 
Ľudovíta Goldsteina o jeho zatknutí v Maďarsku (Užhorod) a následnom 
väznení v Sobranciach (Materiály nositeľov "Nemzetvédelmi Kereszt" a 
"Pamätnej med. oslobodenia", vitézov,). Item 187, Carton 54, Signature 
421, 72 pages 

File 180: Andrej Dukovský, 
1947 

Vyšetrovaná ako člen HG. Zúčastnil sa deportácie Židov a zatýkania 
Židov v roku 1942 v meste Humenné. Vypovedal o týchto akciách. 
Uvádzajú sa aj mená niektorých zatknutých Židov (Landau, Gross). Ďalej, 
že sa zúčastnil na zatýkaní Ivana Ivanoviča Ickoviča a Emanuela Mandla 
na plavárni v Humennom, ktorí boli podozriví zo zastrelenia žandára 
Pažického v Porúbke.Item 188, Carton 54, Signature 459, 90 pages 

File 181: box label, 1947 
 

File 182: Juraj Gatial, 1947 Spis sa týka vyšetrovania Juraja Gatiala, ktorý podľa udania Ľudovíta 
Mandela mal byť kolaborantom a mal sa zasadiť o deportáciu bratov a 
rodičov Ľudovíta Mandela. Obsahuje list Ľ. Mandela adresovaný 
prezidentovi republiky z 1. 8. 1947, v ktorom sa Mandel sťažuje na 
oslobodzujúci rozsudok v prípade Juraja Gatiala a zároveň uvádza, že 
jeho sedemčlenná rodina zahynula v Majdanku.Item 190, Carton 55, 
Signature 468, 13 pages 

File 183: Alfred Maaz, 1947 Vyšetrovaný pre členstvo v DP v Michalovciach. Podozrivý z toho, že sa 
zúčastnil bitia Židov v roku 1939 po návrate slovenských vojakov z 
ťaženia proti Poľsku, vypovedal, že sa zúčastnil deportácie Židov v 
Michalovciach a niekoľkých Židov aj zbil.Item 191, Carton 55, Signature 
469, 77 pages 

File 184: Terezia Zacpalová, 
1947 

Obvinený z členstva v DP v Humennom. Obsahuje svedectvo 
Maximiliána Ickoviča o tom, že pomáhala Židom v roku 1944, ukrývala 
na povale v Humennom jeho aj sesternicu s rodinou. Svedectvo 
Hermíny Deutschovej.Item 192, Carton 55, Signature 474, 50 pages 

File 185: Peter Schell, 1947 Košický župan.Item 193, Carton 55, Signature 476, 40 pages 

File 186: Ján Varga, 1947 Vyšetrovaný pre podozrenie, že vykonával službu v zaisťovacom tábore 
pre Židov, ktorý mal byť v roku 1939 v obci Tovarné. Vypovedal, že stráž 
robil ako člen HG, pri bráne tábora. V tábore mali byť zaistení Židia a 
maďaróni"Item 194, Carton 55, Signature 488, 22 pages 

File 187: Štefan Palička, 1947 Vyšetrovaný pre členstvo v HSĽS vo Vranove nad Topľou. V roku 1941 
mal podľa tr. oznámenia arizovať veľkosklad s pivom a liehovinami 
Guttmana Bluma vo Vranove. Arizáciu priznal, no tá nebola 
posudzovaná ako trestný čin.Item 195, Carton 55, Signature 495, 16 
pages 

File 188: box label, 1947 
 

File 189: Andrej Krajňák, 1947 Učiteľ, člen HSĽS v Medzilaborciach. V spise sa uvádzajú podrobnosti o 
dražbe židovského hnuteľného majetku v Medzilaborciach pred 
Daňovým úradom, kde kvôli snahe vydražiť majetok malo prísť k 



roztržke. Zároveň sa uvádzajú mená niektorých funkcionárov HM, HG a 
úradov.Item 198, Carton 57, Signature 586, 53 pages 

File 190: Jozef Vaško, 1947 Železničiar v Medzilaborciach. Obvinený, že ako člen Hlinkovej 
dopravnej gardy v Medzilaborciach od židovských rodín počas 
deportácií získaval na základe klamstva peniaze, zúčastnil sa na 
deportáciách Židov v Medzilaborciach.Item 199, Carton 57, Signature 
587, 51 pages 

File 191: box label, 1947 
 

File 192: Jozef Kočner, 1947 Mäsiar vo Vranove nad Topľou. Vyšetrovaný a obvinený z členstva HG a 
údernej jednotke HG, ako aj z účasti na deportáciách Židov. V spise sa 
nachádza Zapisnica miestnych funcionárov Komunistickej strany 
Slovenska napísaná na Okresnom sekretariáte HSS vo Vranove nad 
Topľou 27. 7. 1945, že do HG vstúpil s ich vedomím a neskôr bol 
partizánom.Item 201, Carton 58, Signature 615, 40 pages 

File 193: Ján Zálepa, 1947 Robotník vo Vranove nad Topľou. Člen údernej jednotky HG vo Vranove 
nad Topľou. Vypovedal, že sa zúčastnil deportácií Židov. Menoval 
ďalších úderníkov HG, ktorí sa zúčastnili na deportácii Židov z Vranova 
nad Topľou do Popradu.Item 202, Carton 58, Signature 617, 32 pages 

File 194: Juraj Körösi, 1947 Člen Strany šípových krížov. Odsúdený za vypredávanie majetku židov v 
Košiciach (Landesmann) a za účasť na popravách 5. januára 1945 v 
KošiciachItem 203, Carton 58, Signature 620, 45 pages 

File 195: Michal Harich, 1947 Úradník okresného úradu v Michalovciach. Obvinený z aktívnej účasti 
na zaisťovaní Židov v Michalovciach (Gizela Schteimesová, Zlatica 
Kleinová), z rôznych aktivít proti židom (pracov. povolenie Mórica 
Schvimmera atď.)Item 204, Carton 58, Signature 621, 78 pages 

File 196: Juraj Danko, Pavol 
Drenka, Ján Dziák, 1947 

Vyšetrovaní pre podozrenie, že 11. 5. 1944 ukradli z bytu Žida Arnošta 
Iža z Michaloviec kufry so šatstvom a z bytu Viliama Bürglera ďalšie šaty. 
Obsahuje podpis 325/44 Ladislav Pouchanič, Mária Pouchaničová, r. 
KapralováItem 205, Carton 58, Signature 629, 138 pages 

File 197: Jozef Opát, 1947 Žandár v meste Trebišov. Obvinený z účasti na zaisťovaní a deportovaní 
Židov z Trebišova (Zoltán Engel a ďalší) a z ich vydierania.Item 206, 
Carton 58, Signature 631, 19 pages 

File 198: box label, 1947 
 

File 199: Michal Kvak, 1947 Spis sa týka žaloby Bartolomeja Horanského (Grünberger) proti 
Michalovi Kvakovi v Sečovciach ohľadom jeho nábytku.Item 208, Carton 
59, Signature 651, 13 pages 

File 200: Ján Ludvig, 1947 Vyšetrovaný pre podozrenie, že v noci zo 4 na 5. mája 1944 pri 
odtransportovaní Židov z Budkoviec odcudzil Hermanovi Katzovi v jeho 
prítomnosti niekoľko kusov šatstva. Obvinený z toho, že sa zúčastnil 
deportácie Židov. Člen HG.Item 209, Carton 59, Signature 657, 15 pages 

File 201: Helena Pečená, 1947 Arizátorka podniku Huga Hofstädtera v Sečovciach, výroba chemických 
článkov v meste Sečovce. Obsahuje výpoveď (žalobu) Bartolomeja 
Horanského (Grünberger) z 21. 10. 1945, ktorý v podniku pracoval ako 
kancelárska sila o tom, že Pečená sa dohodla s Hofstädterom na tom, že 



bude len poberať mesačnú odmenu z podniku a od Horanského si 
neskôr vydieraním vymohla, aby jej kúpil rádio (keď dostal pracovné 
povolenie)Item 210, Carton 59, Signature 684, 14 pages 

File 202: Ján Dravecký, Alojz 
Petrovský, 1947 

Vyšetrovaný pre podozrenie, že Ján Dravecký ako kancelársky pomocník 
Okresného úradu vo Vranove nad Topľou v roku 1942 vzal úplatok od 
Dr. Ernesta Gröroga, advokáta z Vranova nad Topľou za prísľub, že mu 
pomôže, aby nebol deportovaný a neskôr ho nechal deportovať. 
Obdobne mal postupovať v prípade Kastrinera, tiež advokáta. 
Obžalovaný spolu s Alojzom Petrovským. Obsahuje potvrdenie ŽNO vo 
Vranove nad Topľou, že Dravecký dodal ŽNO informácie o prípravách 
odtransportovania Židov a všetkých protižidovských opatreniach a ŽNO 
je mu vďačná za pomoc a záchranu Židov. Obaja obvinení boli 
oslobodení. (ďalšie spisy Heimatschutz, resp. SS Nižný Medzev. 
Neprítomní.). Item 211, Carton 59, Signature 687, 46 pages 

File 203: box label, 1947 
 

File 204: Štefan Toronský, Dr., 
1947 

Spis sa týka vyšetrovania Dr. Štefna Toronského, advokáta v Humennom 
na podnet Františky Figulovej, rod. Friedmannovej, ktorá udala, že po 
odtransportovaní jej manžela vzal Dr. Toronský do úschovy viaceré 
cennosti z drahých kovov a hodinky a tieto v roku 1947 nevracal. Súd 
konštatoval, že nejde o trestný čin podľa 33/1945 Fr. Figulová má 
možnosť domáhať da vydania vecí podľa civilného práva. (spisy týkajúce 
sa členov DP a prislušníkov SS z Nižného a Vyšného Medzeva, bez 
popisu konkrétnej činnosti, vo väčšine prípadov nezvestných. Niekoľko 
spisov členov "Magyar Párt", Ďalej Trestné listy k spisom č. 140-359, 
Žiadosti o súdne potvrdenie a milosť r. 1947,). Item 213, Carton 60, 
Signature 745, 10 pages 

File 205: Štefan Toronský, Dr., 
1947 

Spis sa opäť týka vyšetrovania Dr. Štefana Toronského, advokáta, 
ktorému sa kládlo za vinu , že v r. 1941 a 1942 vzal do úschovy od Jozefa 
Zieglera z Vranova nad Topľou protihodnotou 42 káblov zeme, t. j. 
peniaze pv hotovosti 273 000 Kčs. Tieto peniaze nevrátil ani v r. 1947, 
hoci prisľúbil vrátenie. Súd opäť konštatoval, že nejde o trestný čin 
podľa 33/1945 a Ziegler má postupovať inak.Item 214, Carton 60, 
Signature 746, 11 pages 

Series 2: Ľudový súd Košice (People´s Court Košice)  
File 206: box label, 1948 

 

File 207: Csatáry László, 1948 Veliteľ getta v Košiciach, policajný dôstojník Maďarského kráľovského 
policajného kapitanátu. Odsúdený v neprítomnosti. (Spisový obal- 
dosky, šedé, obsahuje originál spisu a aj xero-kópiu spisu pre 
bádateľov.). Item 2, Carton 9, Signature 358, 80 pages 

File 208: Ferčák František, 
1948 

Obvinený z toho, že na verejných zhromaždeniach v roku 1938 a 1939 
vykrikoval protičeské a protižidovské heslá. Výpovede svedkov o tom, 
že sa zúčastnil na deportácii Židov v máji 1942 v Trebišov.Item 3, Carton 
9, Signature 362, 91 pages 



File 209: Lefkovič Herman, 
1948 

Obvinený z toho, že po vyhlásení Viedenskej arbitráže, no ešte pred 
prevzatím územia Maďarskom, dal do výkladu svojho obchodu v obci 
Všechsvätých obraz regenta Horthyho a povedal, že Židia majú zásluhu 
na tom, že toto územie bolo pririeknuté Maďarsku.Item 4, Carton 9, 
Signature 367, 36 pages 

File 210: Varkóly Dionýs 
(Dénes), 1948 

Policajný úradník na Maďarskom kráľovskom policajnom kapitanáte v 
Košiciach. Viedol politické oddelenie kapitanátu. Pochádzal z Košíc. Pred 
okupáciou bol hudobníkom. Obvinený zo zatýkania členov odboja, 
týrania pri vyšetrovaní. Výpovede Židov (Pasternáková)Item 5, Carton 9, 
Signature 372, 89 pages 

File 211: box label, 1948 
 

File 212: Jozef Kiraly, 1948 Obvinený z toho, že ako dozorca pracovného tábora na letisku v 
Košiciach od marca 1940 do júla 1943 týral tam strážené osoby, najmä 
židov.Item 7, Carton 10, Signature 463, 91 pages 

File 213: Viktor Major, 1948 Bývalý riaditeľ školy v Trebišove. Obvinený okrem iného aj z toho, že 
vymáhal na Dr. Hechtovi v Trebišove, aby mu predal dom, v ktorom mal 
pridelený byt.Item 8, Carton 10, Signature 496, 109 pages 

File 214: Pavel Lukáč, 1948 Funkcionár Deutsche Partei v Michalovciach. Spis obsahuje aj spis OĽS v 
Michalovciach, v ktorom je svedecká výpoveď o účasti P.L. na deportácii 
Židov z Michaloviec, konkrétne 16-ročného Ervína Goldsteina.Item 9, 
Carton 10, Signature 654, 152 pages 

File 215: Gabriel Russay, 1948 Obvinený z verbovania ľudí pre špionážnu činnosť v prospech 
Maďarska. Uvádza sa prípad navádzania Elizy Moškovičovej zo 
Sobraniec. Potom čo odmietli - vyhrážky.Item 10, Carton 10, Signature 
682, 56 pages 

File 216: box label, 1948 
 

File 217: Margita Šanguľová, 
1948 

Rodená Kleinová. Pôvodne odsúdená za účasť na vítaní maďarskej 
armády v Košiciach v novembri 1911. Podaný mimoriadny opravný 
prostriedok a na základe toho, že došlo k omylu a že svedkovia 
dosvedčili omyl bol pôvodný rozsudok zrušený. Bola podľa vlastného 
udania židovského pôvodu.Item 12, Carton 11, Signature 1692, 76 
pages 

File 218: Vojtech Mašek, 1948 Pôvodne odsúdený, obnova konania. Obsahuje svedectvo Jakuba 
Pasternáka o tom, že pomohol Židom, ktorí sa ukrývali v lese.Item 13, 
Carton 11, Signature 1694, 76 pages 

File 219: Eliáš Birnbaum, 1948 Pôvodne odsúdený za členstvo v maďarskej politickej strane. Obnova 
konania a pozbavenie platnosti pôvodného rozsudku.Item 14, Carton 
11, Signature 1815, 67 pages 

File 220: Gustáv Hrčka., 1948 Obsahuje svedectvo Dr. Hoffmana, lekára zo Sninny, o tom, že Hrčka 
vlastným autom vozil Židov z Humenného za slovensko-maďarskú 
hranicu v Pčolinnom. Svedecké výpovede v prospech toho Dr. Gabriela 
Hoffmana, Eugena Anisa (o prevoze Mikuláša Weissbergera, Františka 
Jakuboviča). Sám Hrčka vypovedal, že bol aj intervenovať v 



koncentračnom stredisku v Poprade.Item 15, Carton 11, Signature 
1975, 90 pages 

File 221: Dr. Vojtech Beluš, 
1948 

Obvinený z toho, že udal židov , konkrétne Vieru Sternovú v Budapešti, 
ktorú dal legitimovať a predviesť na políciu. V prípade bol najprv 
oslobodzujúci rozsudok Okresného súdu, následne odvolanie 
prokurátora a nasledovalo uznesenie krajského súdu.Item 16, Carton 
11, Signature 1993, 95 pages 

File 222: box label, 1948 
 

File 223: Jozef Štefančík, 1948 Pôvodne odsúdený okresným ľudovým súdom v Michalovciach 12. 7. 
1946 ako bývalý veliteľ HG v Strážskom. Po dokazovaní podaný 
mimoriadny opravný prostriedok. Obsahuje svedectvá Židov o tom, že 
buď vedel o pôsobení niektorých nič proti nim nekonal, alebo im 
pomohol (lekárm Hollý, robotník Hecht v rafinérii).Item 18, Carton 12, 
Signature 2031, 188 pages 

File 224: Pavol Besterci, 1948 Arizátor obchodu Jozefa Zieglera vo Vranove nad Topľou. Obvinený z 
toho, že sa obohatil na úkor a za využitia vplyvz.Výpoveď Zieglera.Item 
19, Carton 12, Signature 2180, 59 pages 

File 225: MrPh Pavol 
Neupauer, 1948 

Obvinený z toho, že v roku 1940 arizoval lekáreň Henricha Rácza v 
Michalovciach, bol č.enom DP a stýkal sa s Nemcami.Item 20, Carton 
12, Signature 2195, 66 pages 

File 226: Dezider Šteliar, 1948 Obvinený, že ako notár v Habure kolaboroval. Obsahuje svedecké 
výpovede Židov Lazara Mendloviča a Ignáca Mendloviča, staviteľov, že 
Šteliar ako notár spolupracoval s partizánmi, pomohol ukryť 14-ročné 
dievča ako slúžku. Ukryl Annu Mendlovičovú v Brezne nad Hronom a 
pomáhal jej bratovi, partizánovi.Item 21, Carton 12, Signature 2225, 30 
pages 

File 227: box label, 1948 
 

File 228: Dr. Andrej Kabina, 
1948 

Bývalý okresný náčelník v Michalovciach. Svedecké výpovede 
Židov.Item 23, Carton 13, Signature 2238, 69 pages 

File 229: Alexander Görög, 
1948 

Obvinený z toho, že udal maďarskej polícii Júliusa Wohla v júli 1944 v 
Košiciach, ktorý bol zatknutý a odtransportovaný.Item 24, Carton 13, 
Signature 2317, 33 pages 

File 230: box label, 1948 
 

File 231: Štefan Gecse, 1948 Obvinený z toho, že bol členom Magyar Nemzeti Párt a bol členom 
komisie, ktorá rozdeľovala hnuteľný majetok Židov vo Veľkom 
Kamenci.Item 26, Carton 14, Signature 2521, 26 pages 

File 232: Miloš Eremiáš, 1948 Správca lekárne Apollo v Michalovciach. Výpovede pôvodných majiteľov 
lekárne (E. Blaník a J. Blaníková, rod. Engländer) o jej arizácii a o strate 
majetku.Item 27, Carton 14, Signature 2544, 184 pages 

File 233: Viliam Závodník, 
1948 

Item 28, Carton 14, Signature 2546, 35 pages 

File 234: Jozef Hajdučko, 1948 Obvinený, že okrem iného sa zúčastnil prenasledovania Židov. Počas 
druhej svetovej vojny učiteľ v Bánovciach nad Ondavou, riaditeľ školy. 



Člen HG. Podľa svedectva J. Tomašulovej dal odviezť Marka Kleina do 
tábora.Item 29, Carton 14, Signature 2551, 26 pages 

File 235: box label, 1948 
 

File 236: Ján Havrila, 1948 Obvinený z toho, že ako príbuzný zamestnanca Ústredného 
hospodárskeho úradu arizoval najväčší veľkosklad piva v Sečovciach, 
ktorý patril Henrikovi Hechtovi a zasadil sa o to, aby žiadosť o povolenie 
zamestnávať Hechta nebola priaznivo vybavená, na čo bol Hecht 
odtransportovaný. Riaditeľ pivovaru Nosál mal žiadať Havrilu, aby 
Hechtovi podpísal pracovné povolenie. Havrila mal informovať svojho 
brata Michala Havrilu na ÚHÚ.Item 31, Carton 15, Signature 2606, 140 
pages 

File 237: Viliam Kehl, 1948 Obvinený z členstva DP a FS v Michalovciach a z toho,že okrem iného 
vydieral Židov, že bral ich hnuteľnosti atď.Item 32, Carton 15, Signature 
2643, 135 pages 

File 238: Karol Dunajský, 1948 Vyšetrovaný pre udávanie Židov v Košiciach, konkréte Benjamina Katza 
a Morica Rosenfelda.Item 33, Carton 15, Signature 2651, 30 pages 

File 239: box label, 1948 
 

File 240: Jpzef Cuprák, 1948 Notár v Uliči do r. 1946. V spise, ktorý sa týka jeho vyšetrovania a 
obžaloby z kolaborácie a udávania je aj svedecká výpoveď, v ktorej sa 
spomína vraždenie Židov v Kolbasove, pri ktorom mal byť videný istý 
dezertér menom Šipoši.Item 35, Carton 16, Signature 2830, 25 pages 

File 241: Ladislav Rodák, 1948 Týka sa žiadosti o obnovu konania vo veci. Bol pôvodne odsúdený za 
členstvo Egyesult Magyar Párt. Obsahuje svedectvo o jeho väznení v 
pracovnom útvare pre Židov v Gyimeši.Item 36, Carton 16, Signature 
2969, 40 pages 

File 242: box label, 1948 
 

File 243: Štefan Gáži, 1948 Obvinený okrem iného z toho, že organizoval súpis a odpredaj majetku 
Židov v Košiciach.Item 38, Carton 17, Signature 3000, 342 pages 

File 244: Štefan Vladár, 1948 Bývalý veliteľ žandárskej stanice v Humennom. Vyšetrovaný aj pre 
prenasledovanie Židov a účasť na zaistení Židov pri Porubke v apríli 
1942. Spomína sa prípad pri ktorom bol zastrelený Ondrej Pažický. Je 
pripojeny spis okresneho ľudového súdu v Humennom Jozef Cinko, 
organizačný referent HG v Humennom, ktorý mal organizovať vypravu 
proti skupine v Porubke.Item 39, Carton 17, Signature 3097, 379 pages 

Series 3: Okresný ľudový súd v Humennom  
File 245: box label, 1945 

 

File 246: Jozef Bakoš, 1945 Člen HG. Podľa trestného oznámenia sa mal zúčastniť na zatýkaní 
skupiny P. Boroša. Ďalej mal zúčastniť deportácií Židov do 
koncentračného strediska v Žiline. Odsúdený okrem iného aj za účasť na 
sústreďovacích transportoch Židov do Popradu a do Žiliny. Výpovede 
svedkov.Item 3, Carton 2, Signature 2, 124 pages 



File 247: Ján Boháč, 1945 Člen HG. Zúčastnil sa zatýkania židov v Humennom v roku 1941, za čo 
bol aj odsúdený. Menovite Markusa Lautmanna a Berkovičovej.Item 4, 
Carton 2, Signature 4, 49 pages 

File 248: Ľudevít Hiroš, 1945 Spis sa týka tehelne, ktorá bola arizovaná (predtým Martin Grossman a 
spol.) J. Čunderlíkom a následne Všeobecným stavebným družstvom. 
Obsahuje svedectvo pôvodného majiteľa tehelne M. Grossmana o 
pomeroch v tehelni a jeho problémochItem 5, Carton 2, Signature 13, 
54 pages 

File 249: Adolf Hans, 1945 Obchodník s koňmi, ktorému bola ako židovi odňatá živnosť a následne 
pracoval pre obchodníka Šimka v Humennom. Bol podozrivý zo 
spolupráce so Slovpol-om, ďalej z udávania Židov pre dôchodkový 
kontrolný úrad za valutové priestupky a z pomoci Nemcom. Oslobodený 
spod obžaloby. Obsahuje jeho "žltú legitimáciu".Item 6, Carton 2, 
Signature 15, 332 pages 

File 250: Andrej Barna, Dr., 
1945 

Právnik židovského pôvodu. Podozrivý zo stykov s Nemkou Vyderovou 
(správne ide o Maximil. Widderovú z Prešova), ktorú v Humennom 
považovali za gestapáčku. Trestné stíhanie zastavené pre nedostatok 
dôkazov.Item 7, Carton 2, Signature 16, 40 pages 

File 251: Štefan Košický, 1945 Mäsiar v Humennom. Obvinený z kolaborácie a ...Item 8, Carton 2, 
Signature 18, 121 pages 

File 252: box label, 1945 
 

File 253: Jozef Gräfinger, 1945 Arizátor drevárskeho podniku Rittera vo Vyšnej Radvani. Výpovede 
Jakuboviča a Styka o tom, že do DP vstúpil na popud Jakuboviča a 
pomáhal Židom.Item 10, Carton 3, Signature 19, 44 pages 

File 254: Jozef Jurkovič, 1945 Obvinený z udávania partizánov, zo spolupráce s finančným 
riaditeľstvom v Michalovciach. V spise sa nachádzajú svedectvá Židov z 
Humenného o podpore partizánov, o aktivitách Židov smerujúcich k 
záchrane osôb v Humennom. Trestné stíhanie odopreté.Item 11, Carton 
3, Signature 22, 174 pages 

File 255: Frant. Andrej 
Onuška, 1945 

Arizátor drevárskeho podniku bratov Popperovcov. Podľa obvinenia 
okrem iného odoprel zamestnanť Adolfa Poppera a tým mal zapríčiniť 
jeho transportovanie. OslobodenýItem 12, Carton 3, Signature 23, 42 
pages 

File 256: Andrej Grosser, 1945 Obvinený z vyhrážania sa Židom v Humennom a zo zbitia Židovky počas 
nakladania do transportu v máji 1942. Oslobodený.Item 13, Carton 3, 
Signature 25, 49 pages 

File 257: Štefan Gerhard, 1945 Obvinený z toho, že sa vyhrážal komunistom v Humennom, že ako člen 
HG ich dá zaistiť. Ďalej obvinený z toho, že bol členom komisie, ktorá 
mala rozhodovať o deportovaní Židov z Humenného. Svedectvá Židov v 
jeho prospech.Item 14, Carton 3, Signature 26, 35 pages 

File 258: Michal Merjavý, 
1945 

Arizátor obchodu Ignáca Neufelda v Humennom .Odsúdený za to, že sa 
obohatil na úkor iných využijúc svojho politického postavenia.Item 15, 
Carton 3, Signature 28, 76 pages 



File 259: Juraj Kardoš, 1945 Arizátor veľkoobchodu so železom v Humennom. Člen HG.Item 16, 
Carton 3, Signature 30, 167 pages 

File 260: box label, 1945 
 

File 261: Jozef Andiľ, 1945 Bývalý obecný strážnik (mestský policaj). Odsúdený za to, že sa v marci 
1939 zúčastnil prehliadky batožiny Čechov, ktorí sa vracali cez Humenné 
zo Zakarpatskej Ukrajiny, bil Alexandra Winklera v apríli 1942 
vyšetrovaného pre podozrenie z účasti na zastrelení žandára Pažického, 
eskortoval Židov do koncentračného strediska v lete 1942Item 18, 
Carton 4, Signature 31, 92 pages 

File 262: Michal Kamas, 1945 Obvinený zo spolupráce s Gestapom v Michalovciach.Odsúdený za to, 
že sa vydával za člena Gestapa a legitimoval osoby žid. pôvodu,že v 
tábore v Ravensbrücku, kde bol deportovaný po zistení deliktov sa dal 
do služieb stráž. oddielu a pod. Spis obsahuje svedecké výpovede o 
činnosti Gestapa v Michalovciach.Item 19, Carton 4, Signature 32, 197 
pages 

File 263: Juraj Macko, 1945 Obvinený z vyzradenia ukrývajúcich sa v novembri 1944 v lese pri obci 
Chomec. Spis sa týka incidentu v obci Chomec, kde 7. novembra 1944 
zastrelili partizáni veliteľa nemeckej jednotky a jedného nemeckého 
vojaka, na čo Nemci zaistili o dva dni mužov z obce a týchto v počte 17 
odviedli do Humenného. 17 mužov bolo odvezených do Stallagru 
KliesenstanburgItem 20, Carton 4, Signature 33, 55 pages 

File 264: Karol Polanský, 1945 Bývalý prednosta Daňového úradu v Humennnom. Obvinený z účasti na 
dražbách hnuteľného majetku deportovaných Židov v Humennom a z 
toho, že niektorým Židom vzal batohy, ktoré si mienili so sebou vziať. 
Svedectvá Židov.Item 21, Carton 4, Signature 34, 78 pages 

File 265: Andrej Štefan 
Onuška, 1945 

Člen HG. Podľa svedectiev sa mal zúčastniť hľadania Armina Reicha a 
zaistednia Adolfa Reicha v Humennom, za čo bol aj odsúdený.Item 22, 
Carton 4, Signature 35, 70 pages 

File 266: Vavro Papp, 1945 Člen HM. Pokladník HM v Humennom. Dočasný správca a neskôr 
arizátor firmy Atlas v Humennom. Svedectvo pôvodného majiteľa 
firmy.Item 23, Carton 4, Signature 37, 50 pages 

File 267: Ferdinand Velimský, 
1945 

Podozrivý z udania Ireny Bluhovej Vernerovej. Podozrenie sa nepodarilo 
dokázať. Odopreté trestné stíhanieItem 24, Carton 4, Signature 42, 16 
pages 

File 268: Vojtech Szilághyi 
(Smutek), 1945 

Mestský policajt. Obvinený z bitia Alexandra Winklera v Humennom, 
počas vyšetrovania streľby na žandára Pažického. Svedectvo Winklera. 
Oslobodený, napriek svedectvu Winklera na hl. pojednávaní.Item 26, 
Carton 4, Signature 45, 44 pages 

File 269: Ondrej Babjak, 1945 Podľa tr. oznámenia mal arizovať hostinec Šalamuna Finiasa v 
Humennom. Š Finias mal podľa tr. oznámenia mať výnimku spod 
deportácie ako štátny občan.maďarský. a Babjak sa mal zasadiť o jeho 
deportáciu. Spod tohto oslobodený. Uznaný vinným z účasti na zaistení 
Alexandra a Adolfa Wink53lerových v prípade vyšetrovania zastrelenia 
žandára Pažického.Item 27, Carton 4, Signature 46, 90 pages 



File 270: Andrej Naščák, Ing., 
1945 

Vyšetrovaný pre udanie Leopolda Jakuboviča, že žiadal v roku 1942 
Jakubovičovu deportáciu z Humenného. Svedectvo o tom, že žiadal 
zastavenie inžinierskych práce Ing. Jakuboviča na základe platných 
protižidovských noriem a sťažoval sa aj na Ministerstve verejných prác v 
Bratislave. Jakubovič svedectvo napokon odvolal. Odopreté trestné 
stíhanie.Item 25, Carton 4, Signature 44, 28 pages 

File 271: box label, 1946 
 

File 272: Jozef Július Lingsch, 
1946 

Člen Deutsche Partei v Humennom. Odsúdený za to, že ako člen DP bol 
v komisiách, ktoré vykonávali dražby židovského hnuteľného 
majetku.Item 29, Carton 5, Signature 7, 117 pages 

File 273: Margita Radovitzová, 
1946 

Členka (podpredsedníčka) Deutsche Partei v Humenom. Arizovala 
obchod s obuvou a módnym tovarom Viliama Kleina v Humennom.Item 
30, Carton 5, Signature 12, 107 pages 

File 274: Artur Propper, 
Mikuláš Propper, Ľudevít 
Propper, 1946 

Oznámení arizátororom Onuškom a jeho bratom, ako aj Františkom 
Kočanom z Humenného, že dodávali do Nemecka, Maďarska a Talianska 
podvaly a vagóny dreveného uhlia.Item 31, Carton 5, Signature 28, 30 
pages 

File 275: Irena Olšavská, 1946 Arizátorka obchodu Zigmunda Gelba v Humennom. Svedectvo 
Zigmunda Gelba, že arizovala na jeho vlastnú žiadosť a že sa sám 
postaral o to, aby bolo iné rozhodnutie ÚHÚ zrušené na základe jeho 
stykov s niektorými činiteľmi ÚHU.Item 32, Carton 5, Signature 29, 23 
pages 

File 276: box label, 1946 
 

File 277: Koloman Durčinský, 
1946 

Bývalý notár v Humennom. V spise sa uvádza, že sa podieľal na 
vyhotovovaní zoznamu Židov-poľnohospodárov, ktorí nemali byť 
deportovaní. Sám uviedol niektoré skutočnosti, ktoré sa tohto zoznamu 
týkajú.Item 34, Carton 6, Signature 45, 38 pages 

File 278: box label, 1945 
-1947 

 

File 279: Štefan Kočan, 1945 Spis Miestneho ľudového súdu v Humennom č. 8/47 zaradený vo fonde 
OĽS v Humennom. Kočan okrem iného obvinený z toho, že sa zúčastnil 
na rasovom prenasledovaní, že arizoval obchod Neufelda apod. 
Obsahuje prehlásenie Edity Arjeovej, rod. Neufeld, že jej Kočan 
pomohItem 38, Carton 9, Signature 7, 50 pages 

File 280: Štefan Kočan ml., 
1946 

Spis Miestneho ľudového súdu v Humennom č. 10/47 zaradený vo 
fonde OĽS v Humennom. Člen HG. Správca vápenky v Brekove, v ktorej 
mal funkciu doč. správcu. Patrila pôvodne Ehrenbergovi.Item 39, Carton 
9, Signature 41, 12 pages 

Series 4: Okresný ľudový súd v Medzilaborciach  
File 281: box label, 1946 

 

File 282: Štefan Miko, 1946 Veliteľ Hlinkovej dopravnej gardy (HDG) v Medzilaborciach. V spise sa 
uvádza, že spravoval židovské domy po deportáciách v roku 1942.Item 
2, Carton 1, Signature 1, 91 pages 



File 283: Vasiľ Lipčák, 1946 Funkcionár HSĽS v Radvani nad Laborcom. V spise sa nachádzajú 
svedectvá miestnych Židov.Item 3, Carton 1, Signature 13, 64 pages 

File 284: Vincent Tirala, 1946 Člen HG v Medzilaborciach. Arizoval veľkoobchod s pivom Melicha 
Klausnera v Medzilaborciach. V spise sa uvádzajú podrobnosti o 
deportáciách Židov z Medzilaboriec.Item 4, Carton 1, Signature 16, 42 
pages 

Series 5: Okresný ľudový súd v Moldave nad Bodvou  
File 285: box label, 1945 

 

File 286: Július -Štefan Finkey, 
1946 

Pokladník Strany šípových krížov v Moldave nad Bodvou. Podľa 
svedectva sa mal zúčastniť ako dozor pri zabavovaní majetku židov pri 
odtransportovaní židov.Item 8, Carton 7, Signature 157, 32 pages 

File 287: Karol Gutay, 1946 Veliteľ Levente v Jablonove n/T. Obsahuje 8 ks fotografií z nástupu 
Leventistov. Plus obsahuje príručky pre výchovu/výcvik Levente. a 
poznámkový blok. Foglalkozási jegy. Ellenörzö- Lajstrom, Foglalgozási 
jegy III. korcsoport, Ellenörzö-Lajstrom, (Príručky asi 100 strán). Item 9, 
Carton 7, Signature 168, 161 pages 

Series 6: Okresný ľudový súd v Sobranciach  
File 288: box label, 1945 
1947 

 

File 289: Mikuláš Hatra, 1945 Obvinený z toho, že ako hájnik zadržal v katastri Vyšné Nemecké 15 
Židov v apríli 1944 a týchto odovzdal bezp. orgánom. NásledneItem 2, 
Carton 1, Signature 1, 37 pages 

File 290: Michal Kováč, 1945 Obvinený z udania Židov, ktorí sa ukrývali v obci Ruskovce u rodiny 
Copákovej maďarským žandárom. Hugo Farkaš, jeho manželka Rozália, 
Eugen Mortkovič a jeho manželka Serena. 16. marca 1944 boli 
prepašovaní cez slovensko-maďarksú hranicu do Ruskoviec, odkiaľ ich 
Juraj Copák mal doviesť do Uhorodu. Boli ukrytí na pôjde u Copáka.Item 
3, Carton 1, Signature 10, 61 pages 

File 291: Vojtech Dűre a spol., 
1946 

Rozsudok okresného ľudového súdu v Sobranciach v trestnej veci proti 
Jurajovi Saksunovi, Jurajovi Bučkovi, Vojtechovi Dűremu. Juraj Saksun 
uznaný vinným z toho, že v v noci na 1. mája 1944 sa dozvedel od Pavla 
Potuckého, že v stodole Márie Džubovej v obci Koňuša sa skrývajú Židia 
a týchto následne s inými občanmi obkľúčil. Židom sa podarilo ujsť, ale 
neskôr Saksun 2 z nich zaistil a odovzdal starostovi. Išlo o RUženu 
Lebovičovú a Mareka Leboviča.Item 4, Carton 1, Signature 12, 15 pages 

File 292: Július Melcer, 1947 Notár v Sobraciach. Podľa udania nevyplatil peniaze za prácu Gizele 
Jakubovičovej (šitie prádla). Výpoveď syna, ktorému to oznámili v liste 
do konc. tábora vo Veľ. Kaniži.Item 5, Carton 1, Signature 3, 52 pages 

File 293: box label, 1946 
 

File 294: Vojtech Gyűre a 
spol., 1946 

Vyšetrovaní pre trestné oznámenie Hermana Leboviča z Koňuše, že v 
noci na 1. mája bol zaistený Saxunom a podarilo sa mu ujsť, ale jeho 
príbuzní boli odvedení k starostovi obce Koňuša Jurajovi Bučkovi, kde 
zuostali do rána. Na druhý deń sa Marek Lebovič pokúsil o útek, ale bol 



dolapený a bol spolu s Ruženou Lebovičovou odvezený do Užhorodu, 
odkiaľ bol deportovaný do Osvienčimu. Herman Lebovič sa skrýval do 
septembra 1944 v lesoch pri Koňuši s Hermanom Moškovičom a Irenou 
Moškovičovou z Koňuše a boli 25. septembra Vojtechom Gyurem 
zaistení.Item 7, Carton 2, Signature 18, 61 pages 

Series 7: Okresný ľudový súd vo Veľkých Kapušanoch  
File 295: box label, 1946 

 

File 296: Michal Papp, 1946 Uznaný vinným aj z toho, že v roku 1941 vyvíjal nátlak na žida Arnolda 
Glancza, aby sa zriekol svojho nehnuteľného majetku vo Vajanoch. Spis 
sa týka aj obžalovaných Valentina Kissa, Alexandra Magdu, Alexandra 
Ujlakiho, sudenych pre ine obvinenia a ciastocne oslobodenych.Item 3, 
Carton 2, Signature 1, 54 pages 

File 297: Bartolomej 
Esterhazy, 1946 

Obvinený z toho, že sa zúčastnil zaisťovania Židov a židovského majetku, 
odvážal zabavené cennosti do Mukačeva a bol členom komisie, ktorá 
mala rozhodovať o zadelení do pracovných táborov (Slovákov, Rusínov). 
Oslobodený spod obvineníItem 4, Carton 2, Signature 2, 60 pages 

File 298: Štefan Kalan, 1946 Obvinený okrem iného z toho, že si protiprávne privlastnil hnuteľnosti 
po deportovaných Židoch v obci Beša. Obsahuje informácie o nakladaní 
s hnuteľným majetkom, ktorý zostal po deportovaných Židoch.Item 5, 
Carton 2, Signature 3, 93 pages 

File 299: Július Hirko, 1946 Uznaný vinným aj z účasti na zaisťovaní Židov vo Veľkých Kapušanoch. 
Obsahuje výpoveď obvineného na hl. pojednávaní, že sa zúčastnil v príli 
1944 zaisťovania židov a podrobnosti o tomto zaisťovaní. Zároveň 
obsahuje informácie o nakladaní s hnuteľnosťami židov.Item 6, Carton 
2, Signature 6, 52 pages 

File 300: Štefan Persely, 1946 Učiteľ, cvičiteľ Levente v Močiari. Vypovedal, že bol členom komisie pre 
inventarizaciu židovskych bytov Samuela Fendricha, Eugena Kleina, 
istého Schlangera etc. Podrobnosti o nakladaní s hnuteľnosťami.Item 7, 
Carton 2, Signature 8, 64 pages 

File 301: Ján Petrík, 1946 Člen Strany šípových krížov. Uznaný vinným aj z toho, že v roku 1939 vo 
Veľkých Kapušanoch bol členom komisie pre revíziu živnostenských 
oprávnení a pričinil sa o to, aby občanom židovskej národnosti boli 
odobrané živnostenské oprávnenia"Item 8, Carton 2, Signature 14, 71 
pages 

File 302: Alexander Fedič, 
1946 

Obvinený okrem iného z udania Mikuláša Mittelmana za žarty o 
Hitlerovi a Mussolinim maďarským úradom, ktoré mal Mittelman 
povedať ešte v roku 1937, alebo 1938. V spise sa popisuje celý tento 
prípad .V spise je aj výpoveď Mikuláša Mittelmana, ktorá sa týka aj 
iných aspektov prenasledovania Židov, ako aj komunistov.Item 9, 
Carton 2, Signature 15, 79 pages 

File 303: Zoltán Fekete, 1946 Obvodný lekár vo Veľkých Kapušanoch. V spise sa nachádza niekoľko 
svedectiev Židov o jeho chovaní sa voči Židom. Spomína sa prípad vdovy 
Lebovičovej a potvrdenia o tom, že je schopná transportu, strihania 



vlasov židovským deťom a pod.Item 10, Carton 2, Signature 20, 42 
pages 

File 304: Juraj Krasnay, 1946 Obvinený z členstva v Strane šípových krížov a z účasti na zaisťovaní 
Židov. V spise sa uvádzajú podrobnosti o zaisťovaní Židov (napr. mlynár 
Špigl)Item 11, Carton 2, Signature 22, 47 pages 

File 305: Dezider Iľko, 1946 Obvinený z napomáhania žandárom pri zaisťovaní Židov v okolí Veľkých 
Kapušian a Veľkých Kapušanoch. Člen Strany šípových krížov. 
Odoberanie predmetov židom, ktoré mali inak žandármi povolené. 
Uznaný vinným.Item 12, Carton 2, Signature 24, 56 pages 

File 306: Štefanovi Demjénovi, 
1946 

Člen strany šípových krížov. Uznaný vinným aj z toho, že v marci 1944 v 
Užhorode nútil Židov, aby opustili vlak, do ktorého nastúpil .Item 13, 
Carton 2, Signature 25, 43 pages 

File 307: Michal Saboslaj, 
1946 

Miestny veliteľ HG v obci Senné. Uznaný vinným z toho, že v roku 1942 
pri prechode Židov cez slovensko-maďarské hranice sa zúčastňoval na 
ich perzekúcii a chytaní a pričinil sa o to, že Jozef Bergman zo Senného 
bol s rodinou zobratý do pracovného tábora.Item 14, Carton 2, 
Signature 26, 66 pages 

File 308: Michal Strýčko, 1946 V spise, ktorý sa týka vyšetrovania Michala Strýčka z obce Senné sa 
spomína aj Michal Saboslaj a spis obsahuje výpovede o jeho činnosti pri 
chytaní Židov, ktorí sa snažili prekročiť slovensko-maďarskú 
hranicu.Item 15, Carton 2, Signature 28, 17 pages 

File 309: box label, 1946 
 

File 310: Andrej Čižnárik, 1946 Podozrivý z toho, že ako vládny komisár obce Senné v roku 1942 zaistil 
3 Židov a odovzdal ich finančnej stráži. Svedectvo Jozefa Bergmanna, 
Izidora Beegmanna, Lenky Bergmannovej, Edity Bergmannovej o 
Čižnarikovej zaangažovanosti v ich zaistení. Uznaný vinným z toho, že 
pri prechádzaní Židov cez hranice pomáhal týcho chytať a pričinil sa o 
to, že Jozef Bergmann bol vzatý do prac. tábora. Trest 14 dní 
pracovného útvaru.Item 17, Carton 3, Signature 29, 37 pages 

File 311: Šutka Ladislav, 
Pastirák Ľudovít, Csernický 
Jozef, 1946 

Výpovede Židov Mikuláša Mittelmana a Alexandra Bečkyho o 
Pasztirákovi (obuvníkovi vo Veľkých Kapušanoch), ktorý mal údajne 
vydierať Židov a spolupracovať s maďarskými žandármi a Nemcami. 
Bečkymu v r. 1941 odobrali živnostenský list a jeho tovar - obuv- 
pridelili Pasztirákovi. Uznaný vinným z toho, že na základe nariadenia 
hlavnosnúžňovského úradu prevzal sklad obuvi Alexandra Bečkiho a 
odpredajom tovaru sa obohati.Item 18, Carton 3, Signature 38, 72 
pages 

File 312: box label, 1946 
1947 

 

File 313: Anton Vajó, 1946 Bývalý notár vo Veľkých Kapušanoch. Podozrivý z prenasledovania 
Židov, konkrétne z toho, že udal v roku 1941 Lea Landsmanna, ktorého 
mal aj fyzicky napadnúť a neskôr sa mal pričiniť o jeho odvedenie do 
prac. útvaru. Údaje o deportácii do Jasiny. Zároveň mal vykázať zo 



schôdze urbárnikov Abrahamoviča.Item 21, Carton 5, Signature 102, 48 
pages 

File 314: Anton Kosťo, 1946 Spis sa týka vyšetrovania podozrenia z protižidovskej a 
protikomunistickej agitácie v obci Čičarovce, kde mal miestny učiteľ a 
podľa udania aj miestny gréckokatolícky farár nacvičiť divadelnú hru na 
motívy brožúrky Istentelenek (Bezbožníci). Brožúrka je priložená v spise. 
Taktiež aj zošit s poznámkami. (Spisy obžalobcu pri OĽS vo Veľkých 
Kapušanoch). Item 22, Carton 5, Signature 107, 82 pages 

File 315: Ján Jakub, 1946 Podozrivý z toho, že ako člen HG v Stretave arizoval obchod Eugena 
Schöna v Stretave a neskôr sa pričinil o jeho deportáciu.Trestné stíhanie 
zastavené.Item 23, Carton 5, Signature 109, 14 pages 

File 316: Vincent Palko, 1947 Notar v obci Palin. Podozrivy z toho, ze miestny velitel HG v Paline a 
notar v obci prenasledoval miestnych Zidov o com vypovedal Jozef 
Bergmann. Neskôr výpoveď odvolaná. Trestné stíhanie odopreté.Item 
24, Carton 5, Signature 9, 17 pages 

Series 8: Okresný ľudový súd v Revúcej  
File 317: box label, 1945 

 

File 318: Karol Žigo, 1945 Člen zahraničnej Hlinkovej gardy medzi slovenskými robotníkmi v 
Bitterfelde v Nemecku. Obžalovaný aj z toho, že v roku 1941 vykonával 
v Revúcej "dozor nad Židmi". Svedecká výpoveď Emila 
Kleina.Oslobodený.Item 2, Carton 1, Signature 1, 57 pages 

File 319: Ján Majan, 1945 Okresný predseda HSĽS a duchovný referent HG, farár. V spise svedecká 
výpoveď Emila Kleina o jeho ťažkostiach pri získaní pracovného 
povolenia (zubný technikItem 3, Carton 1, Signature 3, 115 pages 

File 320: Koloman Zsigó, 1945 Spis obsahuje informácie o vlámaní sa Nemcov a miestnych 
kolaborantov do bytu Rudolfa Grűnwalda v Revúcej.Item 4, Carton 1, 
Signature 7, 24 pages 

File 321: Stanislav Ratkovský, 
1945 

Obžalovaný z toho, že v roku 1944 pred okresným úrado v Revúcej 
povedal, že Eugen Grünwald je žid a S. Timošin komunista.Carton 1, 
Signature 8, 48 pages 

File 322: Vojtech Okres, 1945 Zástupca okresného veliteľa HG, riaditeľ Úradovne okresnej sociálnej 
poisťovne v Revúcej. Obsahuje informácie o niekoľkých židovských 
lekároch,ktorým mal údajne pomôcť, aby boli ponechaní v práci.Carton 
1, Signature 12, 87 pages 

File 323: Dezider Kuhn, 1945 Člen DP v Muráni, horár. Spis obsahuje informácie o vyšetrovaní a smrti 
Juraja Sklenárika, partizána z Muráňa.Carton 1, Signature 13, 79 pages 

File 324: Ján Jokl, 1945 Spis obsahuje informácie o perzekúciách partizánov z obce Muráň a 
okolia. Lehota nemeckými bezpečnostnými zložkami, ako aj o činnosti 
odboja.Carton 1, Signature 16, 303 pages 

File 325: box label, 1945 
 

File 326: Jozef Hegedüš, 1945 Obžalovaný z toho, že v roku 1944 predával hnuteľný majetok židov z 
Jelšavy, pričom sa mal vysloviť, že pre partizánov a komunistov nič 



nemá. Spis obsahuje informácie o priebehu dražieb židovského majetku 
v Jelšave.Carton 2, Signature 34, 40 pages 

File 327: František Martinec, 
1945 

Spis obsahuje informácie o perzekúcii partizánov z obce Muráň.Carton 
2, Signature 35, 69 pages 

File 328: Ján Csajyi, 1945 Rímskokatolícky farár v Jelšave. Obžalovaný z toho, že vyzvdihoval 
Horthyho režim potom čo Jelšava pripadla po Viedenskej arbitráži k 
Maďarsku. Na svoju obranu tvrdill, že krstil židov, ktorí boli väznení v 
Jelšave a že vo svojich kázňach odsudzoval ukrutnosti a neľudské 
zaobchádzanie so židmiCarton 2, Signature 36, 30 pages 

File 329: Tichomír Kršák, 1945 Miestny veliteľ HG v Muráni. Od septembra 1941 do roku 1944 pôsobil 
ako dozorca v pracovnom a koncentračnom tábore pre Židov v Seredi. 
Vypovedal o svojej činnosti v tábore.Carton 2, Signature 31, 50 pages 

File 330: Pavel Vittek, 1945 Bývalý žandár v obci Muráň. Spis obsahuje informácie o perzekúcii 
partizánov v obci Muráň.Carton 2, Signature 29, 171 pages 

File 331: Jozef Biely, 1945 Bývalý žandár v obci Muráň. Spis obsahuje informácie o perzekúcii 
partizánov v obci Muráň.Carton 2, Signature 28, 135 pages 

File 332: Karol Puškár, 1945 Bývalý žandár v obci Muráň. Spis obsahuje informácie o perzekúcii 
partizánov v obci Muráň.Carton 2, Signature 27, 117 pages 

File 333: Štefan Maroši, 1945 Policajt v Jelšave. Spis obsahuje informácie o činnosti a perzekúciách 
partizánov v okoli Jelšavy v roku 1944Carton 2, Signature 25, 22 pages 

File 334: box label, 1946 
 

File 335: Ján Kantober, 1946 Spis obsahuje informácie o prenasledovaní osôb podozrivých z podpory 
komunistov v oci Hucín, vtedy Maďarsko, o koncentračnom tábore v 
RiceCarton 3, Signature 4, 47 pages 

File 336: František Göndör, 
Ivan Kališevič, Eugen Gura, 
1946 

Spis obsahuje výpoveď Dr. Viliama Freisingera voi Františkovi 
Göndorovi, ktorý mal podľa výpovede odmietnuť pomoc Freisingerovi a 
označiť ho za komunistu a boľševika.Carton 3, Signature 11, 12 pages 

File 337: Katarína 
Hegedüšová, 1946 

Okrem iného obvinená z protižidovských výrokov v roku 1943.Carton 3, 
Signature 14, 48 pages 

File 338: box label, 1947 
 

File 339: Ján Cifra, 1947 Spis obsahuje informácie o perzekúciách partizánov z obce Muráň a 
okolia.Carton 5, Signature 7, 38 pages 

File 340: Marek Tomašov, 
1947 

Lekár židovského pôvodu. Obžaloba mu kládla za vinu, že sa v roku 1942 
chválil fotografiou, na ktorej mal byť odfotený s ministrom vnútra 
Alexandrom Machom. Počas vyšetrovania vyšlo najavo, že išlo o 
pohľadnicu Bratislavy z roku 1937, ktorú poslal manželke a na ktorej 
boli podpisy ľudí s ktorými sa zabával v bratislavskej vieche, vrátane 
Alexandra Macha.Carton 5, Signature 16, 29 pages 

File 341: Július Pašiak, 1947 Veliteľ HG v Kameňany a vládny komisár tejto obce. V spise výpoveď 
obvineného o kúpe židovského majetku.Carton 5, Signature 34, 47 
pages 

Series 9: Okresný ľudový súd v Michalovciach  



File 342: box label, 1945 
 

File 343: Andrej Popik, 1945 Člen HG. Mal sa zúčastniť deportácií Židov v roku 1942 spolu so 
žandármi. Uznanný vinným z časti obvinenia.Item 2, Carton 1, Signature 
4, 59 pages 

File 344: Jozef Kamas, 1945 Člen HG. Mal sa zúčastniť deportácií Židov v roku 1942 spolu so 
žandármi. Uznanný vinným z časti obvinenia.Item 3, Carton 1, Signature 
10, 81 pages 

File 345: Ľudovít Sand, 1945 Obvinený z udávania Nemcom. V spise sa nachádza svedectvo Ruženy 
Landesmannovej, že Sand prevzal ich podnik po likvidácii a zamestnával 
jej muža ako poradcuItem 4, Carton 1, Signature 18, 179 pages 

File 346: box label, 1945 
1946 

 

File 347: Ladislav Virdzek, 
1945 

Člen HG. Priznal, že sa zúčastnil zaisťovania Židov, ktorí boli odosielaní 
do pracovných stredísk. OslobodenýItem 6, Carton 2, Signature 25, 78 
pages 

File 348: Blažej Marga, 1945 Člen HG. Priznal, že sa zúčastnil na zaisťovaní Židov počas deportácií a 
kúpil si na dražbe aj hnuteľnosti, ktoré patrili Židom.Item 7, Carton 2, 
Signature 27, 132 pages 

File 349: Ján Lebeda, 1946 Člen HG. Uznaný vinným z účasti na zaisťovaní Židov v roku 1942.Item 8, 
Carton 2, Signature 3, 50 pages 

File 350: Viliam Šikeť, 1946 Vyšetrovaný pre podozrenie, že organizoval domové prehliadky v 
židovských domácnostiach, že sa podieľal na organizácii transportov v 
roku 1942. Spis obsahuje informácie o deportáciách Židov z Michaloviec 
v roku 1942. Šikeť tvrdí, že začiatkom apríla 1942 bol okresný náčelník 
Velgos suspendovaný na základe toho, že upovedomil Židov o 
pripravovaných deportáciách. Svedectvo Arnošta Grossmana o 
Velgosovi.Item 9, Carton 2, Signature 10, 49 pages 

File 351: box label, 1946 
 

File 352: Michal Štefan, 1946 Člen HG a bývalý policajný strážnik v Michalovciach. Odsúdený za 
zaistenie Zoltána Katza v máji 1943, ktorý bol následne uväznený v Ilave 
a potom v Novákoch.Item 11, Carton 3, Signature 12, 269 pages 

File 353: Jozef Hajduček, 1946 Obžalovaný z toho, že v obci Bánovce nad Ondavou zorganizoval HG a 
jej členom dal príkaz, aby zabavili majetok Čechov v židov, ako aj, že sa 
zúčastnil na zbieraní židov v Bánovciach nad Ondavou a ich odvážaní do 
Michaloviec.Item 12, Carton 3, Signature 22, 131 pages 

File 354: box label, 1947 
 

File 355: Ján Hajdučko, Andrej 
Džunka, 1947 

Vládny komisár obce Iňačovce a miestny veliteľ HG v obci. Spis sa týka 
protižidovských opatrení v obci, vrátane deportácie tunajších Židov 
(rodina Schönbrunová, Herman Schwarz)Item 17, Carton 7, Signature 5, 
52 pages 

File 356: Vait Vaitovič, 1947 Obvinený z toho, že v septembri 1944 zaviedol Nemcov do skladu Gejzu 
Vojtecha Peštu, kde bol ukrytý majetok Židov.Item 18, Carton 7, 
Signature 14, 46 pages 



Series 10: Okresný ľudový súd v Kráľovskom Chlmci  
File 357: box label, 1946 

 

File 358: Ľudovít Vasil, Gabriel 
Boka, Karol Sabó, Imrich 
Kaško, 1946 

Spis sa týka obvinení z členstva a predsedníctva Magyar Nemzeti Párt v 
obciach Leles, Vécs, Veľká Bara. U Ľudovíta Vasila rozšírené obvinenie a 
rozsudok o udanie židovky, matky Dr. Barnabáša Kleina, ktorú mal držať 
v pivnici a biťItem 2, Carton 1, Signature 4, 201 pages 

File 359: Štefan Mády, 1946 Obvinený z toho, že udal v roku 1939 Dr. Eleméra Erdélyiho, lekára 
židovského pôvodu, u preverovacej komisie v Užhodore.Item 3, Carton 
1, Signature 14, 34 pages 

File 360: Štefan Marczi, 1946 Obvinený z toho, že vo Veľkom Tarkani spolupracoval s Levente a 
vyzvedal pre maďarskú a nemeckú armádu. Obsahuje výpoveď Tauba o 
tom, že nechcel vydať židom múku, a na ulici ho slovne napádal.Item 4, 
Carton 1, Signature 16, 51 pages 

File 361: Ján Čatloš, 1946 Obvinený a uznaný vinným z toho, že ako starosta vo Veľkom Kevešdi sa 
zúčastnil inventarizovania majetku odvlečených židov a rozoberania 
tohto majetku.Item 5, Carton 1, Signature 22, 63 pages 

File 362: Ondrej Bagoš, 1946 Obvienný z toho, že v roku 1938 udal Ladislava Kollára (Kleina) 
maďarským žandárom a ten bol následne vyšetrovaný a internovaný. 
Obsahuje originálne zápisnice M. Kir. kassai cendörkerület.Item 6, 
Carton 1, Signature 30, 108 pages 

File 363: box label, 1946 
 

File 364: Eugen Kovács, 1946 Obvinený z toho, že v roku 1939 udal maďarským žandárom Viliama 
Schöna z Kráľovského Chlmca, ktorý bol následne zatknutý a bitý na 
maďarskej žand.stanici.Item 8, Carton 2, Signature 38, 55 pages 

File 365: Ladislav Šoltés, 1946 Odsúdený za to, že v roku 1944 v Strede nad Bodrogom oznámil 
Alexandra Roznera, že nenosí židovské označenie.Item 9, Carton 2, 
Signature 44, 42 pages 

File 366: Jozef Rosner, 1946 Mäsiar. Odsúdený pôvodne v roku 1936 za špionáž v prospech 
Maďarska (1934), nastúpil trest v roku 1937, ale bol prepustený 
maďarskými úradmi. Odsúdený OĽS v Kráľovskom Chlmci.Item 10, 
Carton 2, Signature 46, 65 pages 

File 367: Jozef Kišš, 1946 Ovinený z toho, že v roku 1939 udal maďarským žandárom učiteľa z 
obce Sinier Ladislava Kleina, ktorý bol zatknutý a internovaný.Item 11, 
Carton 2, Signature 49, 32 pages 

File 368: Štefa Gecse, 1946 Vyšetrovaný pre podozrenie , že sa zúčastňoval na spisovaní 
hnuteľného majetku, ktorý patril deportovaným Židom. Tento mal brať 
a odvážať z Veľkého Keveždu. Svedectvá Židov.Item 12, Carton 2, 
Signature 54, 10 pages 

File 369: box label, 1946 
 

File 370: Ladislav Dako, 1946 Vyšetrovaný, obvinený a odsúdený za to, že v Kráľovskom Chlmci 
označil maďarským úradom a na žandárskej stanici v roku 1938 
všetkých Židov a v roku 1944 počas deportácií v Kráľovskom Chlmci 
zhromaždených Židov odporúčal dôkladne prehliadnuť, ukazujúc, ktorí 



sú najabohatší. Svedectvá Židov.Item 14, Carton 3, Signature 67, 72 
pages 

File 371: Ján Szabadoš, 1946 Obviený z toho, že pri deportáciách Židov vybíjal týmto okná a verejne 
im nadával.Item 15, Carton 3, Signature 76, 33 pages 

File 372: Ľudovít Širó., 1946 Dámsky kaderník v Kráľovskom Chlmci .Podľa obvinenia mal pridelený 
byt po Ignácovi Friedmanovi z Kráľovského Chlmca, ktorý bol 
deportovaný. Mal odovzdať veci, ktoré mu židia dali do úschovy 
žandárom aItem 16, Carton 3, Signature 81, 20 pages 

File 373: Štefan Pribík., 1946 Odsúdený za to, že v okrem iného udal maďarským žandárom žida 
Bernáta Janoviča v Somotore, chcel mu vziať pôdu, a udal aj Alžbetu 
JanovičoVú, na ktorú mal pokrikovať , kde má žltú hviezdu.Item 17, 
Carton 3, Signature 90, 98 pages 

File 374: box label, 1946 
 

File 375: Andrej Majzer, 1946 Bývalý dozorca v pracovnom tábore pre Židov v Tisza-Bogdány. 
Obvinený zo zlého zaobchádzania s väznenými Židmi. Spomína sa 
udanie Adolfa Gücka veliteľovi tábora. Výpovede Židov o pomeroch v 
tábore.Item 19, Carton 4, Signature 121, 37 pages 

File 376: František Gábor, 
1946 

Obvinený z toho, že udal maďarským žandárom Ladislava Kollára 
(Kleina) maďarským žandáromItem 20, Carton 4, Signature 127, 44 
pages 

File 377: Helena Balogová, 
Helena Rinkoci, 1946 

Obvinené z toho, že v roku 1941 udali Fany Rosenbaumovú z Veľkeho 
Tarkanu maďarským žandárom ako šíriteľku poplašných správ. F. 
Rosenbaumová bola následne väznená v Sátorajaujhély. Obe obvinené 
neboli v čase spáchania skutku plnoleté.Item 21, Carton 4, Signature 
135, 26 pages 

File 378: box label, 1946 
 

File 379: Ladislav Balogh, 
1946 

Obvinený z organizovania tzv. frontových bojovníkov v obci Veľký 
Tarkán a vyraboval čs. kolóniu, ako aj z udávania osôb. V spise je 
svedectvo Dr. Šternberga, podľa ktorého mal Balogh udať 
Rozenbaumovú ako rozširovateľku poplašných správ.Item 23, Carton 5, 
Signature 151, 44 pages 

File 380: Juraj Diosegi, Irma 
Diosegiova, 1946 

Obvinený z organizovania a propagovania maď. strany. Vyšetrované aj 
podozrenie,že chcel pre Levente zaistiť dom Gejzu Kleina a vyhrážal sa 
mu, že ho dá internovať. Vyšetrovalo sa aj či neprispel k deportácii 
Kleinovcov v roku 1944.Item 24, Carton 5, Signature 152, 87 pages 

File 381: Ladislav Kemechei, 
Vojtech Zabo, Žigmund Glück, 
Ladislav Ripcsa, Andrej Lukáč, 
1946 

Medzi obvinenými z kolaborácie v Kráľovskom Chlmci bol aj Žigmund 
Glück, ktorý mal za kolaboráciu s režimom dostať výnimku. Oslobodený 
spod obžalobyItem 25, Carton 5, Signature 171, 124 pages 

File 382: Vojtech Ivančo, 
Vojtech Vitányi, Ladislav 
Tomčányi., 1946 

Obvinení z kolaborácie. U obvineného Vojtecha Vitányiho je svedectvo 
Dr. Imricha Adlera, že Vitányi bol dozorcom v "munkatábore" v 
Sárospataku, ale k väzňom sa choval dobre.Item 26, Carton 5, Signature 
172, 83 pages 



File 383: box label, 1946 
 

File 384: Juraj Radácsy, 1946 Bývalý okresný náčelník v Kráľovskom Chlmci. Odsúdený za zaisťovanie 
a posielanie do pracovných táborov, vyhosťovanie a uvaľovanie 
policajného dozoru na Židov Zoltána Kleina, Ladislava Kleina (Kollára), 
Emanuela Weinsteina, Dorotu Friedovú, Zuzanu WeinsteinovúItem 28, 
Carton 6, Signature 179, 91 pages 

File 385: Imrich Baltez, Štefan 
Peto, Ľudovit Kazimir, 1946 

Obvinení z kolaborácie. Imrich Baltez sa ako notársky pomocník v Strede 
nad Bodrogom zúčastnil na spisovaní židovského hnuteľného 
majetku.Item 29, Carton 6, Signature 189, 55 pages 

File 386: David Keszner, Eugen 
Reismann, Ignác Šalamon, 
Emanuel Weisz, Jakub Katz, 
Štefan Szentpétery, Mikuláš 
Flaškay, 1946 

Obvinení z toho, že boli uvedení v zlatej knihe martýrov a hrdinov 
"Felvidéki mártirok és hösök aranykőnyve", kde sú uvedení ako zaslúžilí 
o Veľké Maďarsko.Item 30, Carton 6, Signature 191, 70 pages 

File 387: Gizela Lovašiová, 
1946 

Obvinená z toho, že slovne napadla poštára Jakuba Rubina v Somotore 
po obsadení obce maďarskými úradmi v roku 1938. Ten bol následne 
zbitý maďarským žandárom a neustále prenasledovaný žandármi.Item 
31, Carton 6, Signature 199, 33 pages 

File 388: box label, 1946 
 

File 389: Alexander Gönczy, 
Július Györi, Juraj Cziganyi, 
Izabela Deáková, 1946 

Alexander Gönczi bol obvinený z toho, že bol veliteľom pracovného 
tábora v Sárospataku (Blatnom Potoku), čo poprel a tvrdil, že bol len 
veliteľom pracovnej roty v Hélyocábe.Item 33, Carton 7, Signature 211, 
70 pages 

File 390: Štefan Garay, Tibor 
Garay, 1946 

Svedectvo Ľudevíta Friedmanna o pomeroch pri deportáciách židov v 
roku 1944 a Jozefa Grünbergera o tom, že bol Štefanom Garayom v 
Perbeníku udaný a následne zbitý žandármi. Tibor Garay bol obvinený z 
účasti na deportáciách židov.Item 34, Carton 7, Signature 212, 63 pages 

File 391: Andrej Szücz, Alojz 
Borčányi, Imrich Urban, Ján 
Tóth-Kozma, Štefan Juhász, 
František Halász, Štefan Bino., 
1946 

Obsahuje zápisnice s výpoveďami svedkov Ignáca Štarka z Lelesa o 
osude jeho brata Alberta Štarka a ďalej Hermana Singera z Lelesa, ktorý 
bol v pracovnom útvare o problémoch, ktoré mala jeho rodina.Item 35, 
Carton 7, Signature 231, 100 pages 

Series 11: Okresný ľudový súd vo Vranove nad Topľou  
File 392: box label, 1945 

 

File 393: Okossy Štefan, 1945 Spis obsahuje informácie o zaisťovaní osôb podozrivých z ilegálnej 
činnosti na jeseň 1944 v obci Michalok, okres Vranov nad Topľou, ich 
internácii v Michalovciach a Prešove a následnej deportáciiItem 2, 
Carton 1, Signature 2, 60 pages 

File 394: Alexander Džatko, 
1945 

V spise sa spomínajú podrobnosti o deportáciách Židov z Vranova. 
Arizátor obchodu Židmunda Amsela. Miestny predstaviteľ HSĽS vo 
Vranove nad TopľouItem 3, Carton 1, Signature 5, 109 pages 

File 395: Juraj Imrich, 1945 Iba Trestný list. Spis chýba. 2Item 4, Carton 1, Signature 6, 4 pages 



File 396: Jozef Mihók, 1945 Miestny veliteľ HG v obci Dobrá nad Ondavou a vládny komisár obce, 
ako aj miestny učiteľ. Obsahuje dobový dokument - prípis Štátneho 
pozemkového úradu s výzvou na zaplatenie za vydražený 
poľnohospodársky židovský majetok.Item 5, Carton 1, Signature 14, 108 
pages 

File 397: box label, 1946 
 

File 398: Anton Jáger, 1946 Spomínajú sa pomery v pracovnom tábore Bystré "Habeš". Predák v 
tábore.Item 7, Carton 2, Signature 26, 31 pages 

File 399: Michal Krídlo, 1946 Člen HG a miestny funkcionár HG v Sačurove. Vyšetrovaný pre 
podozrenie z udávania ilegálne činných ľudí. Spis obsahuje aj informácie 
o perzekvovaní Židov zo Sačurova a Sečovskej Polianky. Výpovede 
Židov. Dokument Prezídia MV zo 7. 2. 1944 - hlásenie župnej organizácii 
HSĽS, podpísané Vašekom: Sdeľujem, že v smysle dožiadania zo dňa 
10.1. 1944 ..som všetkých Židov z obcí Seč. Polianka a Sačurov nechal 
zaistiť a dodať ..Item 8, Carton 2, Signature 27, 249 pages 

File 400: Jozef Klamarčík, 
1946 

Uznaný vinným z toho, že ako člen HG prevzal funkciu dozorcu 
zaisťovacieho tábora pre židov v Poprade od 20. marca 1942 do 16. 
mája, vykonával domové prehliadky židovských domácností.Item 9, 
Carton 2, Signature 28, 90 pages 

File 401: box label, 1945 
 

File 402: Juraj Imrich, obyv. z 
Uh. Kručova, 1945 

Spis obžalobcu okresného ľudového súdu vo Vranove nad Topľou 
(Obsahuje niekoľko kópií rozsudku a obžalobu. Vzhľadom na 
neexistenciu spisu scanovať.). Item 12, Carton 4, Signature 6, 9 pages 

Series 12: Okresný ľudový súd v Rožňave  
File 403: box label, 1945 

 

File 404: Jozef Stašica, 1945 Člen Deutsche Partei z Dobšinej, neskôr narukoval k SS, pridelený najprv 
do Buchenwaldu a od leta 1943 v KL Auschwitz. Tu bol až do januára 
1945. Výpoveď Edita Šajovičovej. Davidoviča. Odsúdený na 12 rokov 
väzenia.Item 2, Carton 1, Signature 22, 62 pages 

File 405: Alexander Sýkora, 
1945 

Podozrivý z toho, že sa pričinil o deportáciu rodiny Liplichovej v Štitniku. 
Oslobodený.Item 3, Carton 1, Signature 29, 68 pages 

File 406: box label, 1945 
 

File 407: Štefan Ledvinský, 
1945 

Cvičiteľ Levente v Rožňave. Výpovede svedkov, najmä židov, o zlom 
zaobchádzaní.Item 5, Carton 1a, Signature 43, 37 pages 

File 408: box label, 1946 
 

File 409: Andrej Fábry, 1946 Spis sa týka prenasledovania partizánov rómskeho pôvodu a ich 
rodinných príslušníkov z obce Sadovec. Obsahuje výpovede Rómov o 
prenasledovaní zo strany miestnych nyilašov. (Spisy týkajúce sa 
memoranda za pripojenie Betliara k Maďarsku, radových členov NKP, 
MEP, Magyar Nemzeti part,). Item 8, Carton 3, Signature 37, 57 pages 

File 410: Dionýz Oravský 
(Stiglitz), 1946 

Syn majiteľa hotela Stiglitz v Rožňave. Podľa udania mal spolupracovať s 
maďarskými vyzved. službami a vítať maď. armádu, či vyzdobiť hotel. 



Obžaloba bola stiahnutíá a trestné stíhanie zastavené. Obsahuje 
fotografiu Rožňavy 8. 11. 1938 - nastúpené maď. vojskoItem 9, Carton 
3, Signature 39, 118 pages 

File 411: Dr. Július 
Liebenberger, 1946 

Zverolekár, ktorý počas vojny pôsobil v Poprade. Obvinený z toho, že v 
roku 1941 ako člen popradskej Hlinkovej gardy vykonal domovú 
prehliadku v byte Ladislava Löwa v Poprade, ďalej že zadržal Mórica 
Birnbauma z Popradu a tohto zbil. Obsahuje svedecké výpovede 
židov.Item 10, Carton 3, Signature 43, 10 pages 

File 412: box label, 1946 
 

File 413: Vojtech Hliviak, 1946 Vyšetrovaný pre členstvo v NKP. Obsahuje výpovede svedkov o 
narábaní so židovským majetkom v Rožňave.Item 13, Carton 5, 
Signature 105, 72 pages 

File 414: Juraj Pásztor, 1946 Veliteľ národnej stráže v Plešivci. Spis obsahuje informáciu o predaji 
židovských hnuteľností na dražbách v gete v Plešivci.Item 14, Carton 5, 
Signature 122, 15 pages 

File 415: Matej Hanesko, 1946 Miestny funkcionár HSĽS v Slavošovciach, vládny komisár obce 
Slavošovce. Arizátor píly Vojtecha Liplicha v Ochtinej. Tvrdil, že arizoval 
na žiadosť Liplicha vo februári 1941.Item 15, Carton 5, Signature 125, 20 
pages 

File 416: Alexander Šikúr, 
1946 

Vyšetrovaný pre členstvo v NKP. Obsahuje výpovede svedkov o 
židovskom gette v Rožňave, o zaisťovaní cenných predmetov, ktoré 
patrili židom.Item 16, Carton 5, Signature 135, 41 pages 

File 417: box label, 1946 
1947 

 

File 418: Maurus Ehrenfeld, 
Julius Rotman, 1946 

Vyšetrovaní pre zaplatenie finančného obnosu na základinu Mikuláša 
Horthyho v roku 1940Item 19, Carton 7, Signature 244, 10 pages 

File 419: Juliana Poliaková, 
1946 

Vyšetrovaná pre obvinenie, že udala Ernesta Langera, pekára v Rožňave 
maďarským úradom pre údajné pečenie chleba pre československých 
vojakov.Item 20, Carton 7, Signature 229, 18 pages 

File 420: Július Koller, 1946 Vyšetrovaný pre údajné vítanie Imredyho v Rožňave v roku 1941. 
Obchodník s drevom židovského pôvodu. Vypovedal, že mal pílu a 
Rožňave a obchod s drevom, ale býval v Plešivci. Jeho firmu arizoval 
rim. kat. biskupstvo v Rožňave a on bol tichým spoločníkom do mája 
1944 kedy bol deportovaný do konc tábora Kumaradažu. Rodinu 
odvliekli do Osvienčimu.Item 21, Carton 7, Signature 245, 23 pages 

File 421: Viktor Majda, 1947 Podľa udania mal vydierať Židov v Štítniku ako veliteľ HG. Obsahuje 
správu o vyšetrovaní, v ktorej sa uvádzajú podrobnosti o deportáciách 
Židov zo Štítnika v roku 1942. Obsahuje originály prípisov o 
deportáciách vyhotovené okresným úradom v Dobšinej a ďalšie 
súvisiace prípisy z roku 1942. Uznaný vinným.Item 22, Carton 7, 
Signature 2, 38 pages 

File 422: Samuel Süč, 1947 Previnilec fašistického režimu z obce Plešivec, zúčastňoval sa 
odpredajov židovského majetku, sám si veľa veci odniesol bez toho, aby 
za to zaplatil.Item 23, Carton 7, Signature 3, 21 pages 



Series 13: Okresný ľudový súd v Stropkove  
File 424: Ján Senaj, 1945 Podľa udania Anny Kirschnerovej mal v máji 1942 napadnúť fyzicky jej 

matku Annu Hercovú, ktorú mal dobiť do bezvedomai. Spis obsahuje 
fotografiu, na ktorej je Senaj pri strihaní brady Židovi v Stropkove, v 
rovnošate HM. S úderníkmi HG, ktorí vykonávali deportácie zo 
Stropkova mal podľa udania tiež dobiť Jakuba Guttera pri synagóge v 
Stropkove. V tom čase mal 17 rokov.Item 2, Carton 1, Signature 1, 23 
pages 

File 425: Michal Flešár, 1945 Arizátor firmy Izidora Grossa v Stropkove.Item 3, Carton 1, Signature 3, 
62 pages 

File 426: Jozef Senaj, 1945 V spise sú informácie o priebehu deportácií Židov zo Stropkova v roku 
1942.Item 4, Carton 1, Signature 5, 147 pages 

File 427: Ján Frič, 1945 Vyšetrovaný pre podozrenie, že 22. 9. 1941 napadol v synagóge v 
Stropkove 60-ročného Leiba Mandla spolu s istým Čarnickým a Ottom 
Haláthom a na ulici napadli Lily Friedmanovú. Frič mal v máji podľa 
oznámenia strihať brady stropkovským Židom. Svedectvá Židov zo 
Stropkova.Carton 1, Signature 9, 126 pages 

File 428: Ján Hurný, 1945 Obvinený z toho, že ako člen HG sa zúčastnil zhromažďovania Židov pri 
synagóge v Stropkove a Ďalej sa zúčastnil ich deportácií do Bardjeova a 
odtiaľ do Žiliny. Pri deportáciách mal biť Reginu Altfaterovú. Uznaný 
vinným z účasti na deportáciách.Carton 1, Signature 10, 56 pages 

File 429: Štefan Markovič, 
1945 

Uznaný vinným z toho, že ako člen HG konal dozor v pracovnom 
stredisku pri Stropkove v roku 1941, robil domové prehliadky v domoch 
Židov, v roku 1942 sa zúčastnil deportácií Židov zo Stropkova, pričom sa 
choval hrubo , eskortoval transport dievčat zo Stropkova do Žiliny, zbil 
Mórica Rittera v jeho byte v Chotči. Trest 10 mesiacov.Carton 1, 
Signature 11, 152 pages 

File 430: František Hecko, 
1945 

Uznanný vinným, že v roku 1940 vyháňal Židov v uniforme HG z 
chodníka na Hlavnej ulici, v roku 1941 v pracovnom stredisku mal dozor 
nad Židmi, vylákal od hodinára Hermana Tuchmana vreckové hodinky 
"DOXA". účastnil sa na deportáciách.Carton 1, Signature 12, 186 pages 

File 431: Jozef Parilák, 1945 Uznaný vinným z toho, že konal dozor nad Židmi v pracovnom stredisku 
(tábore) v Stropkove, v marci 1942 transportoval dievčatá zo 
Stropkova...Carton 1, Signature 13, 60 pages 

File 432: Ján Fiľarský, 1945 Uznaný vinným z toho, že v roku 1941 konal dozor v pracovnom 
stredisku Židov v Stropkove. Zároveň sa zúčastnil deportovania 
židovských dievčat 24. marca 1942 zo Stropkova do Popradu ako 
eskorta, pričom niekoľko z nich vypustil po dohode z vlaku v Kysaku, ale 
nedovolil im ujsť a v Poprade od Laury Ritterovej vzal 1000 Ks, ktoré mal 
dať jej otcovi, no neurobil tak.Carton 1, Signature 16, 102 pages 

File 433: Ján Hybel a spol., 
1945 

Ján Hybeľ, František Hybeľ a Andrej Hybeľ. Vyšetrovaní pre 
protižidovské výtržnosti, bitie Židov, udanie rodiny Ritterovej Nemcom 
počas prechodu smerom na Poľsko, udanie Laury Ritterovej a Ruženy 



Amselovej v roku 1942 počas ich ukrývania v Brusnici...Carton 1, 
Signature 17, 167 pages 

File 434: box label 
 

File 435: 1946 Uznaný vinným z toho, že v roku 1942 v rovnošate hasiča v Stropkove 
počas deportácii predvedol na zhromaždište židov Leopolda Einhorna a 
Fridu Bergmannovú zo Stropkova.Carton 2, Signature 4, 60 pages 

File 436: 1946 Člen Deutsche Partei a FS v Stropkove. Podľa svedeckých výpovedí bil 
Židov v Stropkove, arizoval podnik Friedmanna. Odsunutý s Nemcami v 
roku 1946 na príkaz Povereníctva vnútraCarton 2, Signature 5, 48 pages 

File 437: 1946 Výpoveď Adolfa Kleinmanna o deportovaní jeho príbuzných (otca a 
bratov z BrezniceCarton 2, Signature 11, 35 pages 

File 438: 1946 Výpoveď Judu Neumanna, 71 ročného, nar. v Krajnom Čarnom, o 
likvidácii jeho obchodu s rozličným tovarom v Petejovciach. Podľa 
výpovede bol likvidátorom obchodu Ján Drobňák.Carton 2, Signature 
12, 30 pages 

File 439: 1947 Vyšetrovaný pre udanie, že vyzrádzal mladých židov, ktorí boli povolaní 
k prezentácii pred deportáciami a ukryli sa. Vypovedal, že sa zúčastnil 
ako zapisovateľ pri odvode židov zo Stropkova. Popisuje priebeh 
prezentácie židov. Vypovedal o arizácii podniku svojho otca Michalom 
Flešárom a Skibom, ktorý bol spolumajiteľom podniku.Carton 2, 
Signature 5, 36 pages 

File 440: 1947 člen HG. Obvinený z toho, že v roku 1941 sa dostavil do obchodu 
Zigmunda Weissa v Lomnom a oznámil mu, že obchod bude likvidovaný, 
alebo arizovaný, tento obchod zavrel a následne odcudzil tovar v 
hodnote 10 000,-Ks. Výpoveď samotného Z. Weissa. Uznaný 
vinným.Carton 2, Signature 7, 55 pages 

File 441: 1947 Člen HG v Stropkove. Obvinený z toho, že v roku 1942 vykonal domovú 
prehliadku v dome Julie Kafkovej, kde našiel ukrytú Fridu Bergmannovú 
a Leopolda Einhorna a týchto odviedol k deportačnej komisii. Uznaný 
vinným. Trest verejným pokarhaním.Carton 2, Signature 8, 42 pages 

File 442: 1947 Miestny funkcionár HSĽS v meste Giraltovce. Výpovede Židov o tom, že 
sa pričinil o deportáciu židov z Giraltoviec.Carton 2, Signature 9, 65 
pages 

 


